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� � Sesja Rady Gminy z kwiatami Sesja Rady Gminy z kwiatami 
w tle w tle � � Rozmowa z wójtem Wie-Rozmowa z wójtem Wie-
sławem Kulesząsławem Kuleszą � � Dożynki z ce-Dożynki z ce-
pem i duhąpem i duhą � � Nieznany opis zda-Nieznany opis zda-
rzeń tuż przed zbrodnią w Popów-rzeń tuż przed zbrodnią w Popów-
ce ce � � Wspomnienia z wakacji Wspomnienia z wakacji �

Przed  Przed  
wyboramiwyborami  (str. 3, 6-7, 10-20)(str. 3, 6-7, 10-20)

Na okładce: Przebudowana ul. Chodkiewiczów w Gródku Na okładce: Przebudowana ul. Chodkiewiczów w Gródku 
Fot. Radosław KuleszaFot. Radosław Kulesza
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Laureaci konkursów

Estetyczna posesja – Ogródki 2014
� w kategorii: OGRÓD WIEJSKI (za staranną pielęgnację roślin i 
estetykę na posesji oraz zachowanie starych gatunków roślin) 

I miejsce: Wiera Matwiejczyk, Zarzeczany 29 
II miejsce: Irena Grycuk, Kołodno 38
III miejsce: Anna Turkowska, Nowosiółki 10
� w kategorii: OGRÓD NOWOCZESNY  (za proekologiczne i 
ciekawe rozwiązanie ogrodu tj. wykorzystanie przydomowej 
oczyszczalni ścieków jako głównego element ogrodu i 
różnorodność gatunkową roślin)

I miejsce: Nina Biegluk, ul. Białostocka 33 m 1, Gródek
                  Łarysa Abramowicz, ul. Malinowa 20, Gródek 
II miejsce: Katarzyna Popławska, Kołodno 38/1
III miejsce: Arkadiusz Arciszewski, Załuki 13C

� w kategorii: OGRÓD Z PASJA  
I miejsce: Anna Chilimoniuk, ul. Polna 31/1, Gródek 
II miejsce: Jan Ptaszyński, Podozierany 59
III miejsce: Halina Matejczuk, ul. Chodkiewiczów 53, Gródek

Wyróżnienia: Małgorzata Bazyluk, Adam Woronowicz, Anna Wspaniała
Podziękowania: Elżbieta Korszun, Maria Popławska, Walentyna Gogiel, Mi-
rosław Zdanowicz, Jan Bilkiewicz, Włodzimierz Grycuk i Alina Szulak, Hali-

na Bujko

Estetyczna Wieś Gminy Gródek 2014

�w kategorii:
NAJPIĘKNIEJSZA WIEŚ GMINY GRÓDEK

Kołodno: sołtys Tomasz Popławski
�w kategorii:
 NAJAKTYWNIEJSZY SOŁTYS GMINY GRÓDEK

Tomasz Poplawski – sołtys wsi Kołodno

Podziękowania: 
1. Bobrowniki – Jan Bilkiewicz
2. Chomontowce – Sławomir Lewczuk
3. Gródek I – Irena Wakuła 
4. Gródek II - Krystyna Trochimczuk
5. Pieszczaniki - Katarzyna Rogacz
6. Radunin – Elżbieta Cywoniuk
7. Waliły-Dwór – Anna Petelska
8. Waliły-Stacja – Joanna Sołowiej
9. Załuki – Anna Filipczuk

10. Zarzeczany - Anna Gogiel

Fotografi e zwycięskich ogródków także na str. 23



Wiadomości Gródeckie – Haradockija Nawiny PAŹDZIERNIK – LISTOPAD 2014

3Widnokrąg

Od Redaktora
Wielkimi krokami zbliżają się 

wybory samorządowe. 16 listo-

pada wybierzemy wójta i piętna-

stu radnych, którzy przez następ-

ne cztery lata będą kierować na-

szą gminą. Tym razem zaintere-

sowanie wyborami jest wyraźnie 

większe niż poprzednio. Urzędu-

jący wójt, który cztery i osiem lat 

temu był jedynym kandydatem, 

teraz będzie miał dwóch konku-

rentów. O reelekcję ubiegają się 

prawie wszyscy radni, czego jesz-

cze nigdy u nas nie było. Ogółem 

kandydatów zgłosiło się znacznie 

więcej niż dotąd, zatem rywaliza-

cja będzie spora. Na przykład w 

okręgu obejmującym Bobrowni-

ki i okoliczne wsie o mandat rad-

nego ubiegają się aż cztery oso-

by. Ciekawe, czy większe zaintere-

sowanie kandydowaniem przeło-

ży się na wyższą frekwencję, któ-

ra dotychczas nie była u nas im-

ponująca. Poprzednio ponad po-

łowa mieszkańców uprawnio-

nych do głosowania w wyborach 

nie uczestniczyła. Ludzie nie byli 

przekonani, że ich głos może coś 

znaczyć. Było dla nich obojętne, 

kto ma być wójtem czy radnym. 

To jest niedobre zjawisko, które 

zresztą dotyczy nie tylko naszej 

gminy, bo świadczy o niezrozu-

mieniu przez społeczeństwo za-

sad demokracji. Na wybory war-

to i trzeba chodzić. Bo jak ktoś 

nie głosuje, to trudno potem mieć 

pretensje, że wybrana władza nie 

spełnia jego oczekiwań.

W nadchodzących wyborach 

powinno choć trochę zmienić się 

to na lepsze. Okręgi znów, jak kie-

dyś, będą jednomandatowe. A to 

oznacza, że wybierać będziemy 

konkretne osoby, które mają re-

prezentować nas i nasze miejsco-

wości w radzie gminy. Poprzed-

nio takie oczywiste to nie było, 

gdyż obowiązywała proporcjo-

nalno-większosciowa ordynacja 

wyborcza, preferująca komitety, 

które zdobywały najwięcej głosów 

na terenie całej gminy. W Gród-

ku i Waliłach-Stacji okręgi były 

kilkumandatowe, czyli kilku rad-

nych reprezentowało jednocześnie 

daną ulicę czy wieś. Teraz to się 

zmieni. Po wyborach będzie wia-

domo, kto konkretnie będzie za-

biegać o nasze sprawy jako rad-

ny, komu należy zgłaszać proble-

my do załatwienia i postulaty i ko-

go za cztery lata należy rozliczyć 

z tego, co dla nas zrobił.

Na wyższą frekwencję powinno 

też wpłynąć to, że o mandat wój-

ta ubiega się trzech kandydatów. 

Poprzednio, gdy był tylko jeden, 

wyborcy uważali, że ich głos jest 

zbędny. „Jakie to wybory, jak nie 

ma wyboru?” – cztery lata temu 

pytał mnie pewien starszy czło-

wiek. Teraz takiego pytania już nie 

zada i na pewno będzie głosował.

Kandydaci na wójta i radnych 

przygotowali swoje programy wy-

borcze. W ich propozycjach bra-

kuje mi trochę konkretnych pomy-

słów i propozycji. Dużo jest bo-

wiem ogólników, jak „troska o do-

bro gminy”, „rozwój infrastruk-

tury drogowej”, „lepsze perspek-

tywy do życia” itp. Ale jak to zro-

bić, nikt już nie pisze. 

Wójt Wiesław Kulesza, który po 

raz czwarty już z kolei ubiega się 

o ten urząd, nad konkurentami ma 

tę przewagę, że posiada szesna-

stoletnie doświadczenie w pracy 

w gminnym samorządzie. Zanim 

został wójtem był najpierw prze-

wodniczącym rady gminy. Był za-

tem przygotowany do sprawowa-

nia tej funkcji, bo zdążył poznać 

w praktyce zasady funkcjonowa-

nia samorządu gminnego – przede 

wszystkim, jak i na co można wy-

datkować środki z budżetu. I, co 

najważniejsze, jak je pozyskiwać. 

Co tu nie mówić, ale nasza gmi-

na, a najbardziej sam Gródek, w 

ciągu ostatnich lat zmieniła się 

nie do poznania. Oczywiście za-

sługa w tym nie tylko władz lokal-

nych, ale i polityki rządu. Przed 

gminą, jak i całym naszym krajem 

stoi jeszcze bardzo wiele zadań i 

przedsięwzięć do wykonania. 

Wszystkiego można się na-

uczyć, pracy w samorządzie też. 

Idąc jednak po raz pierwszy do 

tej jakże ważnej i odpowiedzial-

nej sfery życia publicznego, trze-

ba pokazać wyborcom własne 

umiejętności, przygotowanie do 

pełnienia funkcji samorządow-

ca, nowe pomysły i propozycje, 

ale realne. Bo festiwal obietnic 

bez pokrycia, jaki jakże często 

ma miejsce przed każdymi wybo-

rami w naszym kraju, jeszcze ni-

komu nie wyszedł na dobre.

Nasza gazeta nie opowiada się 

po stronie żadnego z kandydatów 

na wójta i radnych. O tym zdecy-

dują wyborcy, wrzucając swój głos 

do urny. Tak jak przed każdymi wy-

borami w tym numerze publikuje-

my informacje i ogłoszenia, do-

starczone przez komitety wyborcze 

i samych kandydatów. Cieszy nas, 

iż z takiej możliwości (bezpłatnie) 

skorzystali niemal wszyscy, ubie-

gający się o mandaty wójta, rad-

nych gminnych i kilku startujących 

z naszego okręgu do rady powiatu. 

To świadczy o wiarygodności na-

szej gazety i neutralności politycz-

nej. Jesteśmy gazetą samorządo-

wą, dlatego najbliższym wyborom 

poświęcamy tak dużo uwagi w tym 

numerze. Niech zamieszczone tre-

ści pomogą mieszkańcom mądrze 

i rozsądnie wybrać swych przed-

stawicieli w samorządzie lokalnym 

na kolejne cztery lata.

O czerwcowym incydencie ze 

zdjętą z budynku GCK reklamą 

Michałowa miałem już więcej 

nie pisać. Tym bardziej, że po-

twierdziło się, iż została zawie-

szona z naruszeniem prawa i od-

powiedni organ wydał już decyzję 

nakazująca agencji przywrócenie 

elewacji ściany do stanu poprzed-

niego. Moja interpretacja całego 

zdarzenia mogła być jednak nie-

co przejaskrawiona. Otóż zgod-

nie z zapewnieniami burmistrza 

Michałowa, w jego rozmowach z 

naszym wójtem, mających na celu 

bardziej obiektywne informowa-

nie na łamach „WG-HN” o są-

siedniej gminie, nie było z jego 

strony nacisków, aby mnie odwo-

łać ze stanowiska dyrektora GCK. 

To zmieniałoby postać rzeczy. Tak, 

czy inaczej, najlepiej byłoby już 

jak najszybciej zamknąć ten temat 

i żyć ze sobą w zgodzie, o co nie-

raz zresztą apelowałem.

Z perspektywy czasu przyznaję, 

że o Michałowie można było pi-

sać i w lepszym tonie. W mieście 

naszych sąsiadów bywam często. 

Ostatnio odwiedziłem sędziwą Ni-

nę Gorbacz, która przekazała mi 

swój sensacyjny wręcz artykuł na 

temat zbrodni w Popówce (publi-

kujemy go w tym numerze). Moją 

uwagę zwróciły też niezwykle in-

tensywne prace w michałowskim 

parku. Mimo kontrowersji, jakie 

wywołała ta rewitalizacja, kibi-

cuję, aby się to powiodło. Dzię-

ki inwestycjom władz gminnych 

nasz Gródek, w tym reprezenta-

cyjny ciąg głównych ulic, wyglą-

da teraz naprawdę ładnie. Micha-

łowo także w pełni zasługuje na 

estetyczne i uporządkowane cen-

trum miasta.

JERZY CHMIELEWSKI ▲

Na Podlasiu i w kraju

Sporna nazwa ronda

Działacze Forum Mniejszości Podlasia, będący radnymi Białego-
stoku, zaprotestowali przeciwko propozycji swoich kolegów z Pra-
wa i Sprawiedliwości, by jednemu z białostockich rond nadać imię 
„Żołnierzy wyklętych”. Radni FMP nie chcą, by w ten sposób czcić 
między innymi i te postaci powojennego podziemia, które dokony-
wały mordów na prawosławnych, białoruskich mieszkańcach podla-
skich wsi. Na sesji rady miejskiej projekt nadania rondu kontrower-
syjnego imienia został jednak przegłosowany.

Zmiany w rządzie

Premier Donald Tusk został wybrany na przewodniczącego Rady 
Europejskiej. Na stanowisku szefa rządu zastąpiła go Ewa Kopacz, 
dotychczasowa marszałek Sejmu. W jej rządzie pojawiły się nowe 
twarze. Największa niespodzianka to Grzegorz Schetyna jako szef 
MSZ. Zastąpił on Radosława Sikorskiego, który został nowym mar-
szałkiem Sejmu. ▲
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Z kwiatami w tle
XLIV Sesja Rady Gminy Gródek (8 października 2014 r.)

Obrady otworzył i prowadził 
przewodniczący Rady Gminy 
Wieczysław Gościk. Szczegól-
nie ciepło powitał on uczestni-
ków tegorocznych konkursów 
„Estetyczna wieś gminy Gró-
dek 2014” i „Estetyczna pose-
sja – Ogródki 2014”. Na począt-
ku sesji odbyło się bowiem ich 
uroczyste podsumowanie, ogło-
szenie wyników, wręczenie na-
gród i dyplomów.

Wójt Wiesław Kulesza powie-
dział, że dzięki tym konkursom 
gmina staje się coraz piękniej-
sza, poprawia się estetyka miej-
scowości, co służy dobrej promo-
cji ziemi gródeckiej. Podziękował 
za to uczestnikom, podkreślił że 
zainteresowanie konkursami ca-
ły czas jest duże. Z tego powodu 
w tym roku dodano jeszcze jed-
ną, czwartą kategorię.

Protokół odczytał przewod-
niczący komisji konkursowej, 
radny Janusz Cimochowicz. 
– Mieszkańcy naśladują sąsia-
dów, upiększają ogródki, co jest 
dla gminy bardzo przyjemne – po-
wiedział.

Następnie Wójt i Przewodni-
czący Rady Gminy wręczyli lau-
reatom dyplomy i nagrody, ufun-
dowane m.in. przez Bank Spół-

dzielczy w Białymstoku Oddział 
w Gródku, fi rmę Format, której 
właścicielem jest radny Piotr 
Szutkiewicz, oraz fi rmę Pallap 
Pawła Brauna.

Danuta Bagińska, członek 
komisji, na co dzień pracowni-
ca Ośrodka Doradztwa Rolnicze-
go w Białymstoku, powiedziała, 
że jest to przepiękna inicjatywa. 
– U was jest tak ładnie i estetycz-
nie, jak w żadnej innej gminie w 
powiecie – pochwaliła. – Gródek 
i wsie gródeckie promieniują w 
kwiatach i jest to również zasłu-
ga tych konkursów – dodała.

W podobnym nastroju odbyło 
się podsumowanie jeszcze jed-
nego konkursu – na najładniej-
szy wieniec dożynkowy, zapre-
zentowany podczas Dożynek 
Gminnych 7 września nad zale-
wem w Zarzeczanach. Oceniono 
pięć wieńców. Wyniki ogłosił dy-
rektor Gminnego Centrum Kultu-
ry w Gródku, Jerzy Chmielew-
ski. Powołana przez niego komi-
sja postanowiła przyznać pierw-
szą nagrodę Mariannie Apano-
wicz z zespołu Kalina z Załuk. 
Pozostałe wieńce zdobyły wyróż-
nienia. Przyznano je Irenie Wa-
kuła (sołectwo Gródek I), Kry-
stynie Trochimczyk (sołectwo 
Gródek II), Annie Gogiel (so-
łectwo Zarzeczany) i zespoło-
wi Rozśpiewany Gródek. Lau-
reaci otrzymali nagrody i dyplo-
my, które wręczyli Wójt, Prze-
wodniczący Rady Gminy i dy-
rektor GCK. 

Właściwe obrady jak zwykle 
rozpoczęły się od odczytania 
przez Wójta informacji o pracy 
jego urzędu w okresie międzyse-
syjnym.

Następnie radni zapoznali się 
z projektem lokalnego progra-
mu zadrzewieniowego dla gmi-
ny Gródek, realizowanego przez 
Fundację Zielone Płuca Polski. 
Omówił go jej prezes Krzysz-
tof Wolfram. Projekt (szczegó-
ły w ramce obok) będzie koszto-
wać 60 tys. zł, z czego 5 tys. zł 
to wkład własny gminy, a resz-

Tytuł „Najaktywniejszy sołtys gminy Gródek” przypadł w tym roku soł-

tysowi wsi Kołodno, Tomaszowi Popławskiemu
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Lokalny program zadrzwieniowy

dla gminy Gródek

16.06.2014 w Gródku została zawarta umowa 
o współpracy Nr 4/2014/LIFE pomiędzy Stowa-
rzyszeniem Agencją Ekorozwoju Zielone Płuca 
Polski a Gminą Gródek. Przedmiotem umowy 
jest m. in. stworzenie lokalnego programu za-
drzewieniowego dla Gminy, ekspertyza 10 wy-
branych drzew, konserwacja/pielęgnacja 10 wy-
branych drzew, posadzenie 70 drzew na terenie 
uzgodnionym z  Gminą. Jako obszar nasadzeń 
wyznaczono pas drogi powiatowej Nr 1448 B na 
ul. Chodkiewiczów w Gródku oraz teren wokół 
zalewu w Zarzeczanach. W akcji sadzenia drzew,  
22 października 2014 r. godz. 1000 uczestniczyć 
będą uczniowie Zespołu Szkół w Gródku. 

Umowa została zawarta w związku z realizacją 
projektu pn. „Roads for Nature – campaign pro-

moting trees In Poland’s rural landscapes, as ha-

bitats and ecological corridors”, który wspiera-
ny jest  przez program LIFE+ Unii Europejskiej 
oraz Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. Projekt jest realizowany 
przez Fundację EkoRozwoju w partnerstwie ze 
Stowarzyszeniem Eko-Inicjatywa, Federacją Zie-
lonych Gaja i Stowarzyszeniem Agencja Ekoro-
zwoju Zielone Płuca Polski.

Działania planowane są do realizacji w okre-
sie do 28.02.2015 r.

Krzysztof Wolfram (Zielone Płuca Polski) omawiając program zadrze-

wieniowy podał przykład alei w Królowym Moście jako jednej z naj-

piękniejszych w województwie
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Relacja
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ta to dofi nansowanie ze środków 
unijnych. 

Jednym z punktów porządku 
obrad była informacja dotyczą-
ca działań w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej. Radny Wło-
dzimierz Grycuk zapytał, dla-
czego nie została jeszcze reakty-
wowana jednostka OSP w Podo-
zieranach.

– Powodem jest brak chętnego 
kierowcy – odpowiedział Wójt. 

Podczas sesji radni przyjęli 
sprawozdania z wykonania bu-
dżetu gminy oraz Komunalnego 
Zakładu Budżetowego za I pół-
rocze 2014 r.

Radny Piotr Szutkiewicz za-
pytał, czego dotyczą nietermino-
we realizacje zobowiązań płat-
niczych.

– Chodzi o podatek od nieru-
chomości naliczony KZB przez 
Gminę, na zapłatę którego nie 
mamy środków – wyjaśniła księ-
gowa Anna Markiewicz.

Interpelacje, zapytania
i wnioski radnych
Radny Grzegorz Borkowski 

poruszył problem dostępu do In-
ternetu w Bobrownikach. – Straż 
Graniczna posiada łącza światło-
wodowe – poinformował. – To 

szansa na lepszy Internet także 
dla mieszkańców, bo infrastruk-
tura już jest. Trzeba porozumieć 
się ze Strażą Graniczną i to wy-
korzystać.

Radny Janusz Cimochowicz 
odniósł się do odszkodowań, 
wypłacanych rolnikom za przy-
musowy ubój trzody w związ-
ku z wykryciem na terenie gmi-
ny choroby ASF. – Te kwoty są 
mniejsze niż wynikało z wyceny 
komisji – powiedział. – Rolnicy 
tracą przez to zaufanie do insty-
tucji publicznych.

W związku z tym, że od 1 wrze-
śnia uczniów do szkoły zno-

wu dowozi PKS, radny Janusz 
Cimochowicz zapytał czy jest 
szansa uruchomienia przynajm-
niej dwa razy w tygodniu kursów 
rejsowych dla mieszkańców wsi 
nadgranicznych.

Wójt odpowiedział, że taki 
wniosek został już złożony.

W „Sprawach różnych” po-
stulowano o wycinkę krzaków 
na poboczach drogi Bielewicze 
– Wiejki, przy drodze do Królo-
wego Stojła oraz zgłoszono niele-
galny wywóz śmieci na żwirow-
nię w Bielewiczach.

Oprac.

JERZY CHMIELEWSKI ▲

Relacja

Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym (skrót)

1. W okresie międzysesyjnym wydałem zarządzenia m.in.:

• W sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2014 r.;
• W sprawie powołania Komisji Stypendialnej;
• W sprawie powołania komisji archiwizacyjnej dla przeprowadzenia archiwizacji doku-

mentów z wyborów do Parlamentu Europejskiego w dniu 25 maja 2014 r.;

2. W zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców, będących osoba-
mi fi zycznymi w Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej, do Urzę-
du Gminy Gródek wpłynęły trzy wnioski o wpis do Ewidencji, osiem wniosków o zmia-
nę wpisuj, trzy wnioski o zawieszenie działalności gospodarczej oraz sześc wniosków 
o wykreślenie wpisu w Ewidencji. Złożone wnioski zostały przekształcone na formę do-
kumentu elektronicznego i przekazane za pośrednictwem platformy usług administracji 
publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji  o Działalności Gospodarczej.

3. W zakresie spraw inwestycyjnych

• Na dzień 9 października 2014 r. został wyznaczony odbiór końcowy zadania: „Roz-
wój spójnej, funkcjonalnej i efektywnej sieci dróg publicznych w Gminie Gródek po-
przez poprawę połączeń dróg gminnych: Nr 105020B, Nr 105036B, Nr 105024B 
i powiatowej Nr 1448B z drogą krajową Nr 65”, realizowanego przez Gminę Gró-
dek jako inwestora w partnerstwie z Powiatem Białostockim, w ramach Narodowe-
go Programu Przebudowy Dróg Lokalnych Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność 
– Rozwój. Przypomnę, że  wartość zadania, obejmującego przebudowę ul. Chod-
kiewiczów, ul. Szkolnej, ul. Wschodniej i odcinka ul. Północnej oraz budowę kana-
lizacji deszczowej w ul. Chodkiewiczów wynosi 3.666.634,73 zł, w tym dofi nanso-
wanie z budżetu państwa – 1.798.173,40 zł, udział Gminy Gródek – 1.044.529,80 
zł, udział Powiatu Białostockiego – 823.931,53 zł.

• W dniu 30 września 2014 r. Gmina Gródek jako inwestor,  w partnerstwie z Powia-
tem Białostockim, złożyła wniosek o dofi nansowanie w ramach Narodowego Pro-

gramu Przebudowy Dróg Lokalnych Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność – Roz-
wój, zadania: „Rozwój spójnej, funkcjonalnej i efektywnej sieci dróg publicznych  w 
Gminie Gródek poprzez poprawę połączeń dróg gminnych: Nr 105041B,Nr 105011B 
i powiatowej Nr 1452B: Zubry – Wiejki, z drogą krajową Nr 65”. Planowane do re-
alizacji w 2015 r. zadanie obejmuje przebudowę: ul. Lisiej w Waliłach-Stacji, dro-
gi gminnej w Bobrownikach oraz drogi powiatowej na odcinku Wiejki – Zubry. Cał-
kowita wartość zadania wynosi 5.219.886,06 zł, w tym dofi nansowanie z budżetu 
państwa – 2.595.512,63 zł, udział Gminy Gródek – 1.535.873,43 zł, udział Powia-
tu Białostockiego – 1.088.500,00 zł.

• W zakresie bieżącego utrzymania dróg dokonano podsypki żwirem dróg gminnych 
w miejscowościach: Mieleszki-Kolonia, Wiejki i Zielona.

• Trwa realizacja I etapu zadania: „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowo-
ści Gródek”, realizowanego przez Komunalny Zakład Budżetowy w Gródku w ra-
mach działania 321 „Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej” obję-
tego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 

• W ramach projektu „Internet szansą rozwoju mieszkańców Gminy Gródek”, reali-
zowanego przez Gminę Gródek w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna 
Gospodarka, trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji projektowo-technicz-
nej. Zgodnie z harmonogramem w listopadzie 2014 r. rozpoczną się szkolenia dla 
benefi cjentów zakwalifi kowanych do udziału w projekcie.

• Została oddana do użytku „Siłownia zewnętrzna w Gródku”, zrealizowana w ramach 
działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego Programem Roz-
woju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Wartość zadania wynosi 41.524,93 
zł, w tym dofi nansowanie – 25.000 zł.

• Z uwagi na duże zainteresowanie mieszkańców i ogłoszony konkurs, został opra-
cowany i złożony w dniu 29 września 2014 r. wniosek o dofi nansowanie projektu: 
„Siłownia zewnętrzna przy zbiorniku rekreacyjno-retencyjnym w Zarzeczanach”, 
w ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego Progra-
mem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Wartość zadania wynosi 
30.894,01 zł, w tym wnioskowane dofi nansowanie z Europejskiego Funduszu na 
rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich – 20.093,66 zł.

• W ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego Progra-
mem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, zostały również złożone 
wnioski o dofi nansowanie projektów:

1) „Utworzenie placów zabaw w Pieszczanikach i Waliłach-Stacji w gminie Gródek” – 
wniosek został wybrany do realizację przez Radę Lokalnej Grupy Działania – Pusz-
cza Knyszyńska i jest obecnie na etapie oceny w Urzędzie Marszałkowskim Woje-
wództwa Podlaskiego. Całkowita wartość projektu wynosi 23.542,20 zł, w tym wnio-
skowane dofi nansowanie 15.000,00 zł;

2) „Budowa placu zabaw w Załukach” o wartości 25.432,71 zł, w tym wnioskowane 
dofi nansowanie 16.541,60 zł. Wniosek jest na etapie oceny przez Radę Lokalnej 
Grupy Działania – Puszcza Knyszyńska.

• W ramach projektu „Wyposażenie Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Ko-
munalnych w Gródku”, realizowanego przez Gminę Gródek  w ramach działania 
321 „Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej” objętego Programem 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 w zakresie tworzenia systemu 
zbiórki, segregacji lub wywozu odpadów komunalnych, zostały zawarte w wyniku 
zapytania ofertowego umowy na dostawę i dostarczone przez dostawców: prasa 

Szanowni mieszkańcy!
Uprzejmie informuję, iż Gmina Gródek zamierza ubiegać się o środki zewnętrz-

ne na realizację przedsięwzięć proekologicznych:
– przydomowych oczyszczalni ścieków;
– systemów solarnych w gospodarstwach domowych. 
W związku z powyższym, wszystkich zainteresowanych prosimy o składanie 

zgłoszeń:
− osobiście w Urzędzie Gminy Gródek, ul. A. i G. Chodkiewiczów 2, pokój nr 7;
− telefonicznie pod nr 85 71 80 664; 
− na email: info@grodek.pl. 
Utworzona baza osób zainteresowanych pozwoli określić liczbę chętnych miesz-

kańców oraz dokonać analizy zapotrzebowania realizacji w/w projektów przez Gmi-
nę w najbliższych latach.

Wójt Gminy Gródek  
mgr Wiesław Kulesza

 KOMUNIKAT
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do odpadów, ręczny wózek paletowy, pojemniki na odpady do segregacji, pojemnik 
na zużyte baterie, pojemniki na przeterminowane leki. W trakcie realizacji jest do-
stawa wagi najazdowej nierdzewnej. Po przeprowadzonym rozeznaniu cenowym 
i podpisaniu umów z dostawcami - całkowita wartość projektu wyniesie 31.946,42 
zł, w tym dofi nansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz 
Rozwoju Obszarów Wiejskich – 19.479,52 zł (75% kosztów kwalifi kowalnych). 

4. Z dniem 30 września 2014 r. zakończyło się zadanie pn. „Usuwa-
nie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Gródek” dotowane na podstawie umo-
wy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymsto-
ku. Zadanie jest dofi nansowane ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. W ramach zadania unieszkodliwiono 75,67  ton odpadów azbestowo 
– cementowych pochodzących z terenu Gminy Gródek.

6. W wyniku auditu certyfi kacyjnego w zakresie zgodności systemu zarzą-
dzania w Urzędzie Gminy Gródek z normą PN-EN ISO 9001:2009, przeprowadzone-
go przez Zespół auditujący Firmy Certyfi kacyjnej ASMS z siedzibą w Krakowie, Urząd 

Gminy Gródek otrzymał Certyfi kat potwierdzający, iż System Zarządzania Jakością 
spełnia wymagania normy ISO 9001:2009, z datą ważności do 9 września 2017 r.

5. W ramach bieżącej działalności Urzędu Gminy 

wydano:
– 13 decyzji o warunkach zabudowy i 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji ce-

lu publicznego; 
– 26 decyzji zezwalających na wycinkę drzew.

7. Uczestniczyłem:
– w cyklicznej imprezie plenerowej Dożynki Gminne 2014, którą poprzedziły nabożeń-

stwa dziękczynne w intencji rolników w podzięce za tegoroczne plony;
– w uroczystości rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2014/2015 w Zespole Szkół  

w Gródku;
– w spotkaniu na temat kolei, zorganizowanym przez Stowarzyszenie Sympatyków 

Kolejnictwa – „Kolejowe Podlasie” w ramach projektu „Podlaska kolej na tak!”;
Wójt Gminy Gródek  mgr Wiesław Kulesza ▲

Sprawozdanie

Nie składam obietnic bez pokrycia
Rozmowa z Wójtem Gminy Gródek Wiesławem KulesząRozmowa z Wójtem Gminy Gródek Wiesławem Kuleszą

Jest Pan najdłużej urzędującym wójtem w na-
szej gminie. Co uważa Pan za swoje największe 
osiągnięcie w pracy na tak znaczącym i odpo-
wiedzialnym stanowisku?

– Za największe osiągnięcie uważam roz-
wój inwestycyjny naszej Gminy, w tym szcze-
gólnie bardzo wyraźną poprawę systemu ko-
munikacji i zwiększenie bezpieczeństwa po-
przez rozwój spójnej, funkcjonalnej i efek-
tywnej sieci dróg w Gminie Gródek. To wła-
śnie coraz lepsza infrastruktura drogowa jest 
jednym z warunków sprzyjających rozwojo-
wi przedsiębiorstw, rolnictwa czy też turysty-
ki w naszej Gminie, a także służy poprawie 
bezpieczeństwa wszystkich użytkowników 
dróg. W minionych trzech kadencjach prze-
budowaliśmy około 86% ulic i dróg w miej-
scowości Gródek i okolicy, wykorzystując w 
100 % możliwości pozyskania dofi nansowa-
nia ze środków zewnętrznych. Jesteśmy ab-
solutnym liderem w powiecie białostockim 
pod względem ilości zrealizowanych projek-
tów w ramach Narodowego Programu Prze-
budowy Dróg Lokalnych. 

Największym sukcesem moim, jako wła-
dzy wykonawczej oraz Rady Gminy Gródek 
jest to, że na zdecydowaną większość zadań 
inwestycyjnych, zaplanowanych do realiza-
cji z udziałem środków unijnych, otrzymali-
śmy dofi nansowanie. Dzięki temu mogliśmy 
zrealizować tak wiele społecznie ważnych 
przedsięwzięć w warunkach naszego skrom-
nego budżetu. 

Skuteczność w realizacji przedsięwzięć in-
westycyjnych z udziałem środków zewnętrz-
nych w naszej Gminie jest rezultatem umie-

jętności układania wyjątkowej, można powie-
dzieć – na skalę regionu, współpracy z rad-
nymi, a także umiejętności tworzenia dobre-
go klimatu dla akceptacji przez mieszkańców 
podejmowanych działań.

Specyfi ka pozyskiwania środków zewnętrz-
nych, w tym unijnych, wymaga od władz du-
żej dalekowzroczności i odwagi w podejmo-
waniu decyzji. Wypracowana, z uwzględnie-
niem wniosków społeczności lokalnej, hie-
rarchia ważności zadań do realizacji musi 
być na tyle „elastyczna”, aby w momencie 
ogłoszenia konkursów przez władze wdraża-
jące wykorzystać możliwości fi nansowania 
naszych przedsięwzięć gminnych. Wymaga-

nia konkursów zazwyczaj burzą tę hierar-
chię, ponieważ musimy decydować czy skła-
dać wniosek zapewniając fi nansowy wkład 
własny na inwestycję zaplanowaną w dal-
szej kolejności, czy też oczekiwać na ogło-
szenie konkursu dotyczącego inwestycji - tej 
z czołówki listy. Ale wówczas mogłoby się 
zdarzyć tak, że nie zrealizowalibyśmy żad-
nej z inwestycji.

Dlatego tak ważne jest wypracowanie kon-
sensusu przy podejmowaniu decyzji przez 
władze samorządowe, który jest wynikiem 
merytorycznej dyskusji, a nie służących nicze-
mu sporów. Bardzo często mieszkańcy innych 
gmin zadają mi pytanie – „co my robimy, że u 
nas panuje taka zgoda”? Odpowiadam wtedy, 
że zarówno władze jaki i mieszkańcy naszej 
Gminy mają świadomość, że zgoda jest bar-
dzo pomocna dla działania władz gminnych 
i niezbędna dla rozwoju Gminy.

Podczas wyborów samorządowych w 2006 
i 2010 roku był Pan jedynym kandydatem. Te-
raz będzie miał Pan dwóch konkurentów. Ta-
ka jest demokracja. Ale jak Pan sądzi, co jest 
przyczyną niezadowolenia, które się zrodziło 
wśród części mieszkańców? I czy Pana zda-
niem, nie czekając na wynik wyborów, można 
ocenić, jak liczni są ci niezadowoleni?

– Kandydując w kolejnych kadencjach na 
Wójta Gminy Gródek, a w dwóch ostatnich 
będąc jedynym kandydatem, osiągałem jeden 
z największych wskaźników poparcia w wo-
jewództwie, np. 87,03 %. Proszę zauważyć, 
że przed każdymi wyborami samorządowy-
mi mówiło się o kilku kandydatach na wójta, 

Wójt Wiesław Kulesza z certyfi katem ISO 

9001:2009, uzyskanym przez Urząd Gmi-

ny Gródek
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ale w ostatnich dwóch wyborach w momen-
cie zgłaszania kandydatów – okazywało się, 
że byłem jedynym kandydatem. W tej sytu-
acji wynik wyborów był swoistym absoluto-
rium udzielanym przez mieszkańców dla mo-
jej działalności.

Z perspektywy czasu oceniam, że brak in-
nych kandydatur na stanowisko wójta mógł 
wynikać z dwóch przyczyn. Po pierwsze – ze 
względu na brak gotowości podjęcia tak trud-
nego i odpowiedzialnego wyzwania, ponie-
waż jest to wyjątkowa funkcja, wymagająca 
ogromnego doświadczenia w kierowaniu ze-
społami ludzkimi, bardzo dużej umiejętności 
dokonywania złożonych, wielofunkcyjnych 
analiz i brania odpowiedzialności za podej-
mowane decyzje administracyjne i fi nanso-
we. Bo to przecież wójt jest generalnie od-
powiedzialny za gospodarkę fi nansową Gmi-
ny oraz za zgodność realizowanych działań z 
obowiązującym prawem. Po drugie - ewentu-
alni kontrkandydaci ostatecznie ocenili mo-
ją kandydaturę jako odpowiednią do tej funk-
cji, uznając, że sprawy publiczne idą w do-
brym kierunku.

Osobiście nigdy nie podjąłbym decyzji o 
kandydowaniu na wójta, gdybym nie posia-
dał wieloletniego doświadczenia na stano-
wiskach kierowniczych, popartego cztero-
letnim doświadczeniem we władzach samo-
rządowych, kiedy pełniłem funkcję Przewod-
niczącego Rady Gminy Gródek.

Bezpośrednie wybory pozwalają po upły-
wie każdej kadencji zweryfi kować trafność 
wyboru gospodarza gminy. W czasie mojej 
pracy w samorządzie gminnym starałem się, 
pomimo coraz trudniejszych uwarunkowań 
zewnętrznych, nie zawieść oczekiwań wy-
borców. Dzisiaj wspólnie możemy stwier-
dzić, iż większość moich przedwyborczych 
zamierzeń - istotnych i zgodnych z oczeki-
waniami naszej społeczności – zostało zre-
alizowanych. W odniesieniu do tych, których 
nie udało się zrealizować, mam pomysł, jak 
w efekcie je urzeczywistnić.

Wieloletnie doświadczenie, zarówno mo-
je, jak i radnych, pozwala nam trafnie ocenić, 
czego ludzie potrzebują i jakie są szanse re-
alizacji tych przedsięwzięć, biorąc pod uwa-
gę możliwości Gminy i możliwości pozyska-
nia dofi nansowania ze źródeł zewnętrznych. 
Struktura naszego budżetu, przy zapewnie-
niu środków na bieżące utrzymanie gminy, 
w tym na oświatę i opiekę społeczną, nie po-
zwala na realizację inwestycji za własne pie-
niądze, bo cóż można wykonać, mając w da-
nym roku do dyspozycji 400-500 tys. złotych 
na przedsięwzięcia inwestycyjne. 

Działania w zakresie zwiększenia wydat-
ków inwestycyjnych w naszej Gminie są nie-
łatwym zadaniem, bowiem większość inwe-
stycji realizujemy, pozyskując środki ze źró-

deł zewnętrznych. Dla przykładu, planując w 
danym roku realizację inwestycji np. o war-
tości 6 mln złotych przy dofi nansowaniu ze 
środków Unijnych, należy zapewnić w bu-
dżecie Gminy około 1,5 mln złotych wkła-
du własnego, a jak wspomniałem wcześniej 
– ze środków własnych na zadania inwesty-
cyjne możemy wyodrębnić kwotę około 500 
tys. złotych. Pozostałą część staramy się wy-
gospodarować, szukając dalszych oszczędno-
ści w budżecie, ale w części niestety musimy 
sięgać po kredyt w celu uzupełnienia wkła-
du własnego. 

Reasumując, aby zrealizować ważne i zgod-
ne z oczekiwaniami społeczności potrzeby w 
naszej Gminie, trzeba kontynuować dotych-
czasowe działania proinwestycyjne aby efek-
tywnie wykorzystać tę już końcową możli-
wość dofi nansowania ze środków Unii Euro-
pejskiej. Tym bardziej, że aplikując o środki 
Unijne do każdej naszej złotówki zdobywa-
my 3 lub 4 złote z funduszy zewnętrznych. 
Na przykładzie tegorocznego budżetu - pod-
jęte przedsięwzięcia inwestycyjne przy dofi -
nansowaniu ze środków zewnętrznych wyno-
szą prawie 11 mln złotych, w tym pozyskane 
dofi nansowanie ze źródeł zewnętrznych oko-
ło 8,5 mln złotych (przebudowa ul. Chodkie-
wiczów, odcinka ul. Północnej, Wschodniej i 
Szkolnej w Gródku, oczyszczalnia ścieków, 
Internet, siłownia itp.). Jest to rekordowy rok 
dający bardzo dobre prognozy na lata następ-
ne, ale również będący efektem skuteczne-
go działania władz samorządowych, w tym 
również we współpracy z władzami Powia-
tu Białostockiego, bez porozumienia z któ-
rymi nie udałoby się zrealizować przebudo-
wy ul. Chodkiewiczów, mającej status dro-
gi powiatowej.

Jeżeli chodzi o grupę niezadowolonych 
mieszkańców, to należy zauważyć, że nie-
stety niezależnie od podejmowanych działań 
i osiągniętych efektów w skali Gminy, two-
rzy się grupa osób niezadowolonych. I nie za-
wsze są to mieszkańcy tych wsi, gdzie mimo 
czynionych wysiłków nie udało się na razie 
zrealizować przedsięwzięć inwestycyjnych w 
ich otoczeniu. Przykładem takiej inwestycji 
jest przebudowa drogi powiatowej Bobrow-
niki – Łużany, na którą wspólnie z Powiatem 
Białostockim dwukrotnie występowaliśmy o 
dofi nansowanie ze środków Unii Europejskiej 
– niestety wnioski nie spotkały się dotych-
czas z aprobatą władzy wdrażającej. Myślę, 
że większość społeczeństwa naszej Gminy 
jest świadoma możliwości fi nansowych na-
szego budżetu i procedur związanych z pozy-
skiwaniem środków zewnętrznych. Obserwu-
jąc dotychczasowe działania władz samorzą-
dowych naszej Gminy, mogą mieć pewność, 
że pojawienie się możliwości pozyskania do-
fi nansowania będzie wykorzystane w celu re-

alizacji ważnych społecznie zadań również 
w ich otoczeniu. 

Natomiast w każdym środowisku, również 
w naszej Gminie funkcjonują ludzie, którzy 
zamiast wspierać słuszne z punktu widzenia 
społeczności lokalnej działania władz, wybie-
rają najłatwiejszą drogę, jaką jest krytykowa-
nie bez przedstawiania merytorycznego uza-
sadnienia, posuwając się nieraz do oczernia-
nia i „wprowadzania w obieg” zmyślonych 
informacji, dążąc do wprowadzenia w błąd 
jak największej ilości mieszkańców, jak cho-
ciażby ostatnio w kwestii majątku czy wyna-
grodzenia wójta, informując mieszkańców, że 
moje wynagrodzenie z tytułu pełnienia funk-
cji wójta wynosi 15 tys. złotych, gdzie fak-
tycznie razem z dodatkami specjalnymi wy-
nosi ono około 6,5 tys. złotych. 

Wśród niezadowolonych znaleźli się tym 
razem ewentualni kontrkandydaci, którzy nie 
mieli dotychczas doświadczenia samorządo-
wego. Trudno mi powiedzieć, według jakich 
kryteriów mogą oni zaproponować program 
wyborczy, nie mając w tym zakresie praktycz-
nie żadnego przygotowania. Sądząc po obiet-
nicach składanych wyborcom nie pokusili się 
również o analizę dostępnych w Biuletynie 
Informacji Publicznej podstawowych doku-
mentów fi nansowych naszej Gminy, dających 
wiedzę w zakresie możliwości budżetowych. 
Gdyby je przeanalizowali, to wiedzieliby, że 
nie mogą wyborcom obiecać za dużo, gdyż 
wydatki bieżące prawie równoważą się z do-
chodami bieżącymi. W praktyce oznacza to, 
że każdy najmniejszy ruch w niewłaściwym 
kierunku może doprowadzić do naruszenia za-
sad realizacji budżetu wynikających z usta-
wy o fi nansach publicznych, co w rezultacie 
oznacza, że trzeba będzie realizować budżet w 
oparciu o program naprawczy. Sytuacja taka 
powoduje, że w tym okresie w ogóle nie bę-
dzie można korzystać z kredytów i pożyczek, 
ani też realizować wielu wydatków. 

W konsekwencji, nieodpowiedzialna po-
lityka fi nansowa nie pozwoli realizować w 
najbliższych latach jakichkolwiek inwestycji. 
Może to być czas zastoju, a przecież szkoda 
zaprzepaścić prowadzonych obecnie działań, 
które z roku na rok przynoszą rozwój Gmi-
nie Gródek.

Z doświadczenia wiem, że nie można skła-
dać obietnic wyborczych niemożliwych do 
zrealizowania Kandydując po raz pierwszy 
na stanowisko Wójta, opierając się na za-
pewnieniu inwestora, miałem pewność, że w 
najbliższych latach powstanie w Gródku 100 
nowych miejsc pracy. Niestety ten konkret-
ny inwestor zmienił swoje plany, a na decy-
zje inwestorów ma przede wszystkim wpływ 
sytuacja gospodarcza w kraju. Z punktu wi-
dzenia władz samorządowych nie możemy 
przedsiębiorcom niczego nakazać, możemy 
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jedynie tworzyć warunki zachęcające przed-
siębiorców do inwestowania i tworzenia no-
wych miejsc pracy i takie działania podjęli-
śmy, uchwalając ulgi podatkowe oraz prowa-
dząc politykę proinwestycyjną w zakresie in-
frastruktury technicznej. 

Każdy wyborca oddając swój głos musi 
pamiętać, że gmina to żywy organizm, a do-
świadczeń na żywym organizmie się nie prze-
prowadza. Realizując bardzo szeroki zakres 
zadań gminy, wskazane jest doświadczenie i 
rozwaga w podejmowaniu decyzji, tym bar-
dziej, że z roku na rok na samorządy gmin-
ne są nakładane coraz to nowe zadania, czę-
sto bez zapewnienia środków na ich realiza-
cję. Dlatego też ważne jest, aby obietnice wy-
borcze były oparte na umiejętnym analizo-
waniu problemów gminy, znajomości struk-
tury budżetu, a także obowiązujących prze-
pisów prawa. 

Liczę na to, że wyborcy widząc pozytywne 
zmiany jakie zaszły w rozwoju naszej Gminy, 
również w tych wyborach postawią na rozwa-
gę i doświadczenie władz samorządowych, 
będących gwarantem kontynuacji prorozwo-
jowych działań służących całej społeczności 
lokalnej. W demokracji najważniejsze jest to, 
aby jak najwięcej wyborców zdecydowało się 
wziąć udział w wyborach.

Jednym z powodów do niezadowolenia 
wśród mieszkańców bloków w Gródku jest 
brak modernizacji ciepłownictwa, podjęto 
zaś gruntowną przebudowę oczyszczalni 
ścieków.

– Zadania własne gminy obejmują sprawy 
zawiązane między innymi z zaopatrzeniem 
mieszkańców gminy w wodę, energię elek-
tryczną i cieplną, jak również odbiór ścieków 
i odpadów komunalnych. Są to zadania nie-
zwykle istotne i ważne, których celem jest 
bieżące i nieprzerwane zaspokajanie zbioro-
wych potrzeb ludności w drodze świadczenia 
usług powszechnie dostępnych.

Po zamknięciu składowiska gminnego w 
roku 2009, sprawą priorytetową była organi-
zacja selektywnego zbierania odpadów, cią-
gła edukacja społeczeństwa w tym temacie, 
jak również poszukiwanie nowych sposobów 
i technologii unieszkodliwiania odbieranych 
odpadów komunalnych.

W ostatnich latach, pilnymi do rozwiązania 
dla władz samorządowych stały się sprawy 
modernizacji gminnej oczyszczalni ścieków 
oraz modernizacji sieci przesyłowych ener-
gii cieplnej i kotłowni przy KZB w Gródku. 
Obydwa zadania są bardzo ważne do wy-
konania, dlatego też podjęcie modernizacji 
oczyszczalni gminnej w pierwszej kolejno-
ści, nie było łatwą decyzją, ale w tym przy-
padku konieczną i podyktowaną następują-
cymi argumentami. 

Gminna oczyszczalnia ścieków jest już 
coraz bardziej wyeksploatowana i obsługu-
je niemal wszystkich mieszkańców gminy, 
gdyż oczyszcza ścieki dostarczone siecią, 
jak również dowożone z terenu gminy, ko-
tłownia zakładowa obsługuje zdecydowanie 
mniej odbiorców. 

Oczyszczalnia wraz z przepompowniami 
pracuje w sposób ciągły, nieprzerwanie od 
16 lat, natomiast kotłownia wykorzystywa-
na jest bardziej sezonowo. W przypadku wno-
szenia opłat za korzystanie ze środowiska, jak 
również płacenia kar za ponadnormatywne 
przekroczenie dopuszczalnych wskaźników i 
norm emisji zdecydowanie duże większe ry-
zyko występuje w oczyszczalni ścieków niż 
w kotłowni węglowej. W przypadku oczysz-
czalni ścieków groziły kary za osiąganie co-
raz gorszych wskaźników, a nawet wchodzi-
ło w rachubę zagrożenie epidemiologiczne. 
Oczyszczanie ścieków jest dotowane dla 
mieszkańców w części z budżetu gminy, na-
tomiast za dostarczone ciepło odbiorcy płacą 
100 % ceny. W dotychczasowym stanie brak 
było możliwości zagospodarowania osadów 
ściekowych wytwarzanych w obecnej oczysz-
czalni, jak również dowożonych z oczyszczal-
ni przydomowych mieszkańców gminy.

Istotnym argumentem było ogłoszenie, w 
ramach kończącej się perspektywy fi nanso-
wej, konkursu na projekty z zakresu gospodar-
ki wodno-ściekowej. Nasz projekt w zakresie 
modernizacji oczyszczalni uzyskał bardzo ko-
rzystne dofi nansowanie ze środków Europej-
skiego Funduszu Rolnego w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-
2013. Całkowity koszt wyniósł 3.365.720 zł, 
w tym dofi nansowanie 2.052.256 zł. W przy-
padku podjęcia modernizacji sieci ciepłowni-
czych i kotłowni, musielibyśmy zapewnić w 
całości środki fi nansowe na ich realizację w 
budżecie gminy.

Dlatego też, zadecydowaliśmy o wyborze 
do realizacji w pierwszej kolejności moder-
nizacji oczyszczalni ścieków, nie tracąc z po-
la widzenia pilności w zakresie modernizacji 
kotłowni wraz z liniami przesyłowymi, co po-
zwoli na obniżenie strat ciepła, a w rezultacie 
powinno doprowadzić do zmniejszenia kosz-
tów w sposób wyraźny. Analiza dokumentów 
programowych następnej unijnej perspekty-
wy fi nansowej pozwala stwierdzić, że działa-
nia w zakresie gospodarki cieplnej będą ob-
jęte dofi nansowaniem ze środków europej-
skich. Dlatego  ważnym jest, że opracowali-
śmy dokumentację, która pozwoli bez zwło-
ki podjąć przedsięwzięcie.

Czy ci, którzy mówią, że „czas już coś zmie-
nić”, takimi ogólnikami są w stanie przekonać 
do siebie mieszkańców?

– Mieszkańcy naszej Gminy są inteligent-

nymi ludźmi i potrafi ą dokonać trafnego wy-
boru opierając się na konkretnych efektach 
działań. Myślę, że nie można ich „kupić” slo-
ganami i pustymi obietnicami.

Porównując obecny wygląd naszej Gminy 
z tym sprzed np. 10 lat, mogą w sposób wy-
raźny ocenić prorozwojowe dokonania władz 
– wójta i radnych. Owszem, ciągle jest dużo 
spraw do załatwienia – mamy świadomość 
problemów, ale również doświadczenie w ich 
rozwiązywaniu. W obecnej sytuacji, naszej 
Gminy nie stać na podejmowanie nietrafnych 
decyzji bez przemyślenia. Nasi mieszkańcy 
są na tyle świadomym społeczeństwem, że 
niepoważne jest przekonywanie ich hasłem 
o zmianach bez określenia czemu te zmiany 
mają służyć. Dla społeczeństwa, dla dalsze-
go rozwoju Gminy ważne są realne działania, 
a nie zmiany dla samych zmian.

A czym Pan zamierza przekonać wyborców, 
aby powierzyli Panu mandat Wójta na kolej-
ną kadencję?

– Przez trzy ostatnie kadencje z woli miesz-
kańców miałem zaszczyt pełnić odpowie-
dzialną funkcję gospodarza Gminy Gródek. 
Pragnę gorąco podziękować wszystkim za 
okazane zaufanie i za dotychczasową współ-
pracę, bo to właśnie cenne wnioski, uwagi i 
sugestie mieszkańców były podstawą mojej 
działalności. 

Liczę na dalszą współpracę, ponieważ wsłu-
chując się w głos społeczeństwa, potrafi łem 
skutecznie rozwiązywać ważne społecznie 
problemy i w tych niełatwych czasach po-
kierować sprawami Gminy w taki sposób, aby 
zapewnić jej bieżące funkcjonowanie, a przy 
tym co roku realizować prorozwojowe inwe-
stycje służące poprawie życia mieszkańców. 

Ktoś kiedyś powiedział, że samorząd sam 
się rządzi – owszem, ale w granicach obowią-
zującego prawa i w ramach posiadanych środ-
ków. Dlatego, aby skutecznie kierować spra-
wami Gminy niezbędna jest wiedza w zakre-
sie obowiązków Gminy i znajomość potrzeb 
społeczności lokalnej oraz sposobów i moż-
liwości ich realizacji. Obecna kondycja Gmi-
ny Gródek jest dowodem, że posiadam kom-
petencje, które nadal mogą służyć rozwojo-
wi naszej Gminy. 

Kandyduję po raz kolejny głównie dlatego, 
że znam specyfi kę naszej Gminy i oczekiwa-
nia mieszkańców, a także wiem jakie dzia-
łania należy podjąć, aby zrealizować ważne 
społecznie przedsięwzięcia. Oferuję miesz-
kańcom swoje doświadczenie samorządowe, 
które daje gwarancję stabilizacji w codzien-
nym życiu Gminy, a także sprawdzoną sku-
teczność w działaniach na rzecz rozwoju Zie-
mi Gródeckiej. 

Zapytał

JERZY CHMIELEWSKI ▲

Rozmowa
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Gminne święto plonów

Podczas mszy w gródeckim 
kościele homilię wygłosił ks. Ja-
rosław Winnicki, który przypo-
mniał, że „żyją jeszcze wśród nas 
ludzie, którzy żęli zboże sierpem i 
młócili cepem. Potem weszły ma-
szyny konne i praca rolnika stała 
się nieco lżejsza. Dzisiejsi rolni-

cy mają potężne maszyny. Rolnik 
polski nie boi się ciężkiej pracy. 
Boi się raczej układów politycz-
nych, które sprawiają, że spra-
cowany chłop nie zawsze może 
sprzedać to co zebrał”.

Uroczystość nad zalewem tra-
dycyjnie rozpoczął barwny koro-

wód zespołów ludowych z wień-
cami dożynkowymi. Na jego cze-
le szli – niosąc przed sobą bochen 
chleba – tegoroczni starostowie, 
Grażyna Szeremeta i Paweł Ko-
chanowicz z Bielewicz. Prowa-
dzą oni wysokotowarowe gospo-
darstwa, specjalizując się w pro-
dukcji mleka. 

Organizatorami imprezy jak 
co roku byli Wójt Gminy Gró-
dek i Gminne Centrum Kultu-
ry w Gródku. Sponsorem wyda-
rzenia był Operator Gazociągów 
Przesyłowych GAZ-SYSTEM 
S.A. Firma ta na terenie gminy 
Gródek rozbudowuje stację ga-
zową w Bobrownikach.

Dzięki sponsorowi program 
imprezy był nieco bogatszy niż 
w poprzednich latach. Zaprezen-

towały się zespoły z GCK, go-
ście z Białorusi (Stryhauskija 
Czaraunicy spod Kobrynia), a 
jako gwiazda wieczoru wystąpił 
zespół Samokhin Band z Łodzi, 
który dał wspaniały koncert.. 

Dożynki zakończyły się zabawą 
taneczną z zespołem XFORT.

Wzorem lat ubiegłych roze-
grany też został miniturniej do-
żynkowy. Zmagały się trzy dru-
żyny liczące po trzech zawodni-
ków. Rozegrano oryginalne kon-
kurencje: liczenie ziaren zboża na 
czas, sztafeta 3 x 40 m z duhą i 
zbijanie cepem balonów.

Zwycięzcami turnieju okazała 
się drużyna, składająca się z za-
wodników: Dawid Bołtuć, Karol 
Hanus i Grzegorz Karpowicz. 

JERZY CHMIELEWSKI ▲

W niedzielę 7 września w amfi teatrze nad Zalewem Zarze-
czany odbyły się Dożynki Gminne 2014. Podobnie jak rok 
temu imprezę poprzedziły modlitwy w intencji rolników pod-
czas porannych nabożeństw w kościele w Gródki i cer-
kwiach w Gródku, Królowym Moście i Bobrownikach. W 
świątyniach gródeckich księża poświęcili też wieńce do-
żynkowe i płody rolne.

Aby nikomu nie zabrakło chleba. Starostowie Grażyna Szeremeta 

i Paweł Kochanowicz wręczają dożynkowy bochen gospodarzom 

gminy
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Konkurencja zbijania cepem balonów
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Kandydaci KWW Porozumienie Samorządowe Gródek do Rady Gminy 
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PROGRAM WYBORCZY KKW LEWICA RAZEM
„RAZEM ZMIENIMY GMINĘ GRÓDEK”

• utworzenie godziwych warunków do funkcjonowania Przedszkola 
Samorządowego

• we współpracy i porozumieniu ze Spółdzielnią Mieszkaniową i 
Wspólnotami Mieszkaniowymi modernizacja ciepłownictwa w celu 
uzyskania minimalizacji kosztów zaopatrzenia w energię cieplną i 
ciepłą wodę

• utworzenie stałego Punktu Obsługi Rolnika w celu niesienia 
wszelkiej pomocy przy wypełnianiu wniosków m.in. do ARiMR

• poprawa infrastruktury drogowej w Gminie Gródek w celu przy-
wrócenia jej funkcjonalności

• utrzymanie w okresie zimowym przejezdności dróg na obszarze 
całej Gminy Gródek

• rozwiązanie potrzeb kanalizacji sanitarnej na obszarach wiejskich 
zaopatrzonych w wodociągi

• poszerzenie oferty programowej Gminnego Centrum Kultury dla 
dzieci i młodzieży, a także dla pokoleń 30+, 40+ , 50+ i Seniorom, 
umożliwiającej rozwijanie ich pasji i hobby

• utrzymanie cyklicznych imprez o charakterze społeczno-kulturo-
wym: SIABROUSKAJA BIASIEDA, BASOWISZCZA Festiwal Mu-
zyki Młodej Białorusi, a także aktywizacja lokalnych festynów w 
sołectwach

• odpowiednie promowanie uzdolnionej młodzieży poprzez przy-
znawanie stypendium samorządowego przez nowo utworzoną 
Komisję Stypendialną Rady Gminy

• poprawa bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Gródek m.in. po-
przez wydłużenie czasu oświetlenia ulicznego oraz dążenie do 
przywrócenia Komisariatu Policji w Gródku

• przyciągnięcie inwestorów do Gminy Gródek, tworzenie warun-
ków do rozwoju usług i handlu celem uniknięcia monopolizacji

• rozwój turystyki i agroturystyki, m.in. poprzez:
o właściwe oznakowanie szlaków turystycznych (pie-

szych, rowerowych i dla zmotoryzowanych) oraz ozna-
kowanie miejsc historycznych

o zagospodarowanie Góry Zamkowej w Gródku pod ką-
tem wykazania jej walorów historycznych

o promowanie poprzez tworzenie bazy przedsiębiorców i 
gospodarstw agroturystycznych, pozwalającej na sku-
teczne pozycjonowanie stron internetowych promują-
cych walory turystyczne Naszej Gminy

o umożliwienie funkcjonowania małej gastronomii przy 
Zalewie w Zarzeczanach

• w celu zaspokojenia podstawowych potrzeb z zakresu opieki zdro-
wotnej stworzenie i organizacja przejazdów ludności z miejscowo-
ści pozbawionych komunikacji publicznej

• odtworzenie mostu na rzece Supraśl łączącego miejscowość Za-
rzeczany z Gródkiem

• wyodrębnienie budżetów sołectw jako budżetów zadaniowych

• prowadzanie konsultacji społecznych przed przystąpieniem do in-
westycji lokalnych

• wyodrębnienie w budżecie gminy budżetu obywatelskiego, do 
szerszej realizacji potrzeb mieszkańców Naszej Gminy

• wspieranie działalności klubów i kół sportowych, kół gospodyń 
wiejskich, koła wędkarskiego i sekcji wędkarstwa rzutowego, ze-
społów muzycznych  funkcjonujących na terenie Naszej Gminy

• wspieranie działania stowarzyszeń i organizacji pozarządowych

• utworzenie świetlicy socjalnej

• we współpracy z Administracją Lasów Państwowych zagospoda-
rowanie Uroczyska „Boryk”

• przywrócenie gabinetu lekarskiego w szkole

W dniu 16 listopada 2014 r.
liczymy na Wasze poparcie.
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KANDYDAT NA WÓJTA GMINY KKW

Wybory 2014

Sylwester CZARNECKI, lat 45 absolwent Wyższej Szkoły Ofi cerskiej Wojsk 
Zmechanizowanych specjalność Straż Graniczna. W 2000 roku ukończył studia 
pedagogiczne na Uniwersytecie w Białymstoku. W Straży Granicznej od 1991 
roku piastował stanowiska kierownicze jako zastępca, a następnie komendant na 
placówkach Straży Granicznej w Gródku, Krynkach i Bobrownikach. W okre-
sie służby odznaczony m.in. przez Prezydenta RP Brązowym Krzyżem Zasłu-
gi i Odznaką Straży Granicznej. W 2010 roku w randze podpułkownika Stra-
ży Granicznej przeszedł na emeryturę. Wieloletnia praktyka i doświadczenie w 
kierowaniu i zarządzaniu.  Żonaty, dwie dorosłe córki. Obecnie pracuje w fi r-
mie ochroniarskiej, gdzie prowadzi i odpowiada za obsługę kadrowo-fi nanso-
wą i marketing.

KANDYDATKI I KANDYDACI DO RADY GMINY
Barbara Niczyporuk, Okręg nr 1

Lat 43, wykształcenie średnie, mąż Eugeniusz, dwie 
córki – Izabela i Gabriela. Od urodzenia mieszkam w 
Gródku, społecznie pełnię funkcję przewodniczącej To-
warzystwa Przyjaciół Ziemi Gródeckiej, członek Rady 
Rodziców  przy zespole Szkół w Gródku, bezpartyjna. 
Za jedno z najważniejszych zadań uważam rozwija-
nie drobnej przedsiębiorczości, aby młodzi ludzie nie 
wyjeżdżali z kraju ,,za pracą” tak jak mój mąż. Z ko-
lei działając  w TPZG widzę jak ważne dla Ziemi Gró-
deckiej  jest dalsze działanie w kierunku dbania o hi-
storyczne i kulturowe dziedzictwo Naszej Gminy oraz  
promocja walorów przyrodniczych.

Włodzimierz Kardasz, Okręg nr 2

Urodzony w 1958 roku w Wiejkach w rodzinie chłop-
skiej. Żonaty od 29 lat. Wraz z żona Elżbietą, córką 
Beatą i synem Wojtkiem prowadzą rodzinne gospodar-
stwo rolne o profi lu produkcji mleka. Był radnym Rady 
Gminy w Gródku I i III kadencji. W latach 2007-2012 
członek Rady Nadzorczej Nadbużańskiej Spółdzielni 
Mleczarskiej w Siemiatyczach. Był delegatem do Ra-
dy Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej. W Listopa-
dzie 2013 roku został odznaczony przez Ministra Rol-
nictwa medalem „Zasłużony Dla  Rolnictwa”.
W Radzie Gminy Gródek chce się zająć sprawami rol-
nictwa i kultury.

Jerzy Bura, Okręg nr 3

Urodzony w 1954 roku w Gródku. Po ukończeniu Szko-
ły Podstawowej kontynuował naukę w Liceum Ekono-
micznym w Ostródzie. Po ukończeniu szkoły średniej 
podjął pracę w GS SCH w Gródku w dziale księgo-
wości. W latach 1976-1988, po odbyciu zasadniczej 
służby wojskowej w Łużyckiej Brygadzie WOP, praco-
wał na różnych stanowiskach, m.in. jako kierownik re-
stauracji i kierownik mieszalni pasz w GS SCH Gró-
dek, a także jako kadrowy w Nadleśnictwie Waliły. W 
1988 roku rozpoczął służbę w Milicji Obywatelskiej, 
którą po weryfi kacji kontynuował w Policji. Obecnie 
jest emerytem.

Anna Gogiel, Okręg nr 4

Lat 34.  Wykształcenie średnie, zakończone egzami-
nem dojrzałości w Technikum Odzieżowym w Micha-
łowie. Mężatka, trójka dzieci. Od pięciu lat jest człon-
kiem Rady Rodziców w Zespole Szkół w Gródku. Za-
mieszkała w Zarzeczanach, gdzie od czterech lat jest 
Sołtysem Sołectwa Zarzeczany.
Jej priorytetem jest odtworzenie mostu na rzece Su-
praśl łączącego miejscowość Zarzeczany z Gród-
kiem i utworzenie godziwych warunków do funkcjo-
nowania Przedszkola Samorządowego.

Joanna Bursa, Okręg nr 5

Lat 32.  Wykształcenie średnie, zakończone egzami-
nem dojrzałości w Technikum Odzieżowym w Micha-
łowie. Absolwentka technikum fryzjerstwa. Od pięciu 
lat jest członkiem Rady Rodziców w Zespole Szkół w 
Gródku. Zamieszkała w Gródku, gdzie pracuje w za-
wodzie fryzjerki.
Jej priorytetem jest odtworzenie mostu na rzece Su-
praśl łączącego miejscowość Zarzeczany z Gród-
kiem i utworzenie godziwych warunków do funkcjo-
nowania Przedszkola Samorządowego.

Adam Zacharczuk, Okręg nr 6

Urodzony w Gródku w 1962 roku. Po ukończeniu miej-
scowej Szkoły Podstawowej dalsza edukacja w Tech-
nikum Leśnym w Białowieży. Od 1982 roku pracow-
nik Nadleśnictwa Waliły na stanowisku leśniczy. W la-
tach 1990-2009 funkcjonariusz Straży Granicznej pla-
cówek w Gródku oraz w Bobrownikach. Zna dosko-
nale problemy i potrzeby lokalnej społeczności. Jako 
radny chce się skupić na działalności związanej z po-
prawą infrastruktury drogowej w Gminie Gródek w 
celu przywrócenia jej funkcjonalności, przyciągnię-
ciem inwestorów do Gminy Gródek, poprawą bez-
pieczeństwa mieszkańców Gminy Gródek.
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Iwona Kulesza, Okręg nr 8

51 lat, wykształcenie wyższe, bezpartyjna, nauczyciel 
matematyki i informatyki w szkole ponadgimnazjalnej. 
Wieloletnia aktywna działalność społeczna w organiza-
cjach prozwierzęcych: od 2007 roku jako prezes biało-
stockiego Oddziału TOZ w Polsce oraz członek Zespo-
łu Konsultacyjnego Organizacji Pozarządowych przy 
Prezydencie Miasta Białegostoku, a od 2009 roku ja-
ko współzałożyciel i członek Rady Fundacji dla Zwie-
rząt „Akity w Potrzebie”. Jako prezes białostockiego 
TOZ-u stworzyła i wprowadziła w życie pierwszy pro-
gram zapobiegania bezdomności zwierząt w Białym-
stoku, ramach którego m.in. zainicjowała miejską po-
wszechną akcję ich sterylizacji. Prywatnie szczęśliwa 
mieszkanka urokliwej, choć nieco zapomnianej wsi Wa-
liły, dumna matka i żona. 

Walenty Citko, Okręg nr 9

Urodzony w 1956 roku w Bobrownikach. Żonaty, żo-
na Alina przez dwanaście lat pełniła funkcję Sekreta-
rza Gminy Gródek. Dwoje dorosłych dzieci. Wetery-
narz od 38 lat, prowadzi prywatny gabinet weteryna-
ryjny w Gródku.  Zna doskonale mieszkańców Gminy i 
ich problemy. Będąc radnym Okręgu nr 9 chce realizo-
wać wspólnie z Radą i Wójtem Gminy zadania związa-
ne z poprawÁ stanu dróg i budową nowych, popra-
wą dojazdu do przejścia granicznego w Bobrowni-
kach oraz zapewnienia kontaktu z lekarzem czy też 
Urzędem Gminy. Ma doÁwiadczenia w działaniu jako 
radny. Głęboko zaniepokojony marazmem i brakiem 
efektów pracy radnych z tego okręgu. Jest w stałym 
kontakcie z mieszkańcami, których nie zawiedzie w 
swej działalności jako ich przedstawiciel.

Irena Jasiukiewicz, Okręg nr 11

Lat 55, zamężna.  Wykształcenie średnie.  Pierwszą 
swoją pracę rozpoczęła w Przedszkolu w Gródku ja-
ko nauczycielka. Po urlopie wychowawczym podjęła 
pracę  jako księgowa w Rolniczej Spółdzielni Produk-
cyjnej w Zubrach. Obecnie jest Prezesem  tej Spół-
dzielni. Od urodzenia mieszka we wsi Zubry, zna do-
kładnie problemy tej wsi i okolic. Chętnie pomaga lu-
dziom w ich potrzebach. Wspiera chore dzieci, od kil-
ku lat udziela się w Instytucie im. ks. Piotra Skargi  w 
Krakowie. Jej marzeniem jest aby wsie takie jak Zu-
bry, Zielona, Zubki, Świsłoczany, Mostowlany, ponow-
nie rozkwitały. Jej priorytetem jest poprawa infrastruk-
tury drogowej w Gminie Gródek w celu przywróce-
nia jej funkcjonalności.

Jerzy Klik, Okręg nr 12

45 lat, od 2010 roku emerytowany funkcjonariusz 
Straży Granicznej. Z Gródkiem związany od 23 lat, 
gdzie założył rodzinę i osiedlił się na stałe. Mieszka w 
Waliłach-Stacji. Ma dwoje pełnoletnich, uczących się 
dzieci. Dysponuje dużą ilością wolnego czasu, któ-
ry chciałby przeznaczyć na poprawę życia miejsco-
wej społeczności.
Uważa, że Obwód z którego kandyduje został zapo-
mniany przez ostatnie trzy kadencje.  Jego  priory-
tetem jest poprawa i utrzymanie w należytym stanie 
dróg i chodników.

Anna Kardasz, Okręg nr 13

Urodzona w 1958 roku, w Królowym Stojle. Od 1962 r. 
mieszka w miejscowości Waliły-Stacja, obecnie z cór-
ką i jej rodziną. Po ukończeniu Liceum Ogólnokształ-
cącego w Michałowie, w 1977 roku podjęła pracę w 
Przedszkolu Gminnym jako nauczycielka. Równolegle 
ukończyła Studium Nauczycielskie w Białymstoku. W 
szkolnictwie przepracowała  28 lat, w tym przez 5 lat 
prowadziła Przedszkole Niepubliczne. 
Jej priorytetem jest utworzenie godziwych warunków 
do funkcjonowania Przedszkola Samorządowego.

Wybory 2014

Pochodzę z Gródka, ale ciekawość świata i ludzi popychała mnie w różnym kie-
runku. Zarówno zawodowym jak i miejsca zamieszkania. Ukończyłam z tytułem 
magistra Wyższą Szkołę Ekonomiczną w Białymstoku ze specjalnością Integra-
cja europejska i handel zagraniczny. W trakcie studiów kilkakrotnie wyjeżdża-
łam do Wielkiej Brytanii. Pierwszą pracę podjęłam jedenaście lat temu i była to 
praca w handlu. W charakterze handlowca pracowałam przez siedem lat. Pro-
wadziłam również własną działalność jako Mobilny Doradca Finansowy w Ban-
ku Zachodnim WBK  SA. Odbywałam staż  w księgowości w Gminnym Centrum 
Kultury w  Gródku oraz na stanowisku referenta w Urzędzie Gminy w Gródku. 
Na swoje miejsce na ziemi wybrałam  nasz Gródek, gdzie powróciłam cztery la-
ta temu. Aktualnie pracuję w Bibliotece Publicznej w Gródku. Moim zadaniem 
jest wprowadzanie księgozbioru do systemu komputerowego. Prywatnie jestem 
mamą trzyletniej Oli i półrocznego Sebastiana. Cechuje mnie cierpliwość, rozwa-
ga i konsekwencja. Jestem osobą energiczną, ale potrafi ę się zatrzymać i przyj-
rzeć uważnie problemom oraz potrzebom innych. Uwielbiam kontakt z ludźmi. 
Jeśli mi Państwo zaufają, zrobię wszystko aby nie zachwiać tego zaufania. Bę-
dę działać tak bym mogła w efekcie końcowym powiedzieć sobie i innym: Zro-
biłam Wszystko.
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Kandydaci KWW CZAS NA MŁODYCH 

 WIDZIMY POTRZEBY:
• STWORZENIA WARUNKÓW DO ROZWOJU LOKALNEJ 

PRZEDSIĘBIORCZOŚCI
• KONTYNUACJI BUDOWY WODOCIĄGÓW I KANALIZACJI 

SANITARNEJ W CAŁEJ GMINIE

• UTWARDZANIA DRÓG GMINNYCH I POWIATOWYCH
• POWSTANIA ŚWIETLIC WIEJSKICH I SOCJALNO-TERA-

PEUTYCZNYCH
• ROZWÓJ KULTURY I SPORTU
• POPRAWA BEZPIECZEŃSTWA I OPIEKI ZDROWOTNEJ

Sylwester 
Jarocki, 
Okręg nr 2

Małgorzata 
Popławska, 
Okręg nr 5

Barbara 
Witkowska, 
Okręg nr 6

Grażyna
Kubiak, 
Okręg nr 13

Katarzyna
Rogacz, 
Okręg nr 14

DZIAŁAJMY WSPÓLNIE DLA DOBRA NASZEJ GMINY

Samorząd to przede wszystkim Mieszkańcy – Ich po-
trzeby, problemy i oczekiwania są najważniejsze. 

Wójt to służba publiczna dla dobra państwa i spo-
łeczności lokalnej.

W swych działaniach będziemy dążyć do:
• Rozwijania infrastruktury drogowej na terenie całej gmi-

ny i poprawy połączeń komunikacyjnych.
• Stworzenia warunków do powstawania nowych miejsc 

pracy jak również utrzymania dotychczasowych.
• Wprowadzenie funduszu sołeckiego jako demokratycz-

nego procesu podejmowania decyzji, w którym bezpo-
średnio uczestniczą mieszkańcy sołectwa, na równych 
prawach.

• Radykalnych zmian w dostawie ciepła. Czas przestać 
narażać mieszkańców na coraz to większe opłaty, po-
mimo podjętych działań termomoderni-zacyjnych na 
budynkach.

• Współpraca z Nadleśnictwem Waliły i Żednia oraz z 
Policją i Strażą Graniczną w celu wyeliminowania nie-
legalnych wysypisk śmieci. 

• Sprawnego pozyskiwania funduszy unijnych na inwe-
stycje.

• Wzmożonych działań na rzecz zwiększenia bezpie-
czeństwa naszych rodzin, dzieci i osób starszych. 

• Poprawy efektywności działania Ochotniczej Straży 
Pożarnej.

• Zwiększenia liczby godzin w szkole dla kół zaintereso-
wań i pomocy psychologiczno-pedagogicznej.

• Wspierania dzieci niepełnosprawnych z gminnego sto-
warzyszenia „Lepsze Jutro”. 

• Utrzymanie i doskonalenie usług ośrodka rehabilita-
cji, laboratorium i stacji Caritas.

• Wspierania lokalnej przedsiębiorczości.
• Wspierania oraz równe traktowanie lokalnych klubów 

sportowych.
• Skutecznej promocji gminy, nawiązanie współpracy z 

gminą o podobnej strukturze.
• Rzetelnej polityki informacyjnej
• Systematycznych spotkań z mieszkańcami gminy.

Komitet Wyborczy Wyborców WYBIERZMY NORMALNOŚĆKomitet Wyborczy Wyborców WYBIERZMY NORMALNOŚĆ
„Wszelka władza społeczności ludzkiej początek swój bierze z woli narodu…”

(Konstytucja 3 Maja)
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Mam 32 lata. Prywatnie szczęśliwa żona i mama. Mąż Krzysztof pracuje w 
drukarni. Syn Dawid – uczeń pierwszej klasy gimnazjum w Zespole Szkół w 
Gródku.

Jestem absolwentką Uniwersytetu w Białymstoku Wydział Prawa (mgr ad-
ministracji). Ukończyłam Uniwersytet Warszawski – Podyplomowe Studia Bi-
bliotekoznawstwa.

Od 2010 r. pracuję w Bibliotece Publicznej w Gródku, gdzie byłam koordynato-
rem dwóch projektów:
• „Nasz Świat – poznaję sztukę dziennikarską” – była to wkładka do Wiadomości 

Gródeckich, którą tworzyli gimnazjaliści z Gródka
• „Seniorzy z pasją” – warsztaty kulinarne, rękodzielnicze, informatyczne i fotogra-

fi czne dla osób 50 +
Latarnik Polski Cyfrowej z woj. podlaskiego działający na terenie gminy Gródek, 

który zajmuje się wprowadzaniem w świat Internetu osoby z pokolenia 50+. Są to 
bezpłatne zajęcia komputerowe  w bibliotece. Prowadzę Dyskusyjny Klub Filmo-
wy dla gimnazjalistów.

Sołtys Pieszczanik 2011-2014 r. W konkursie „Estetyczna Wieś Gminy Gródek 
2013” zdobyłam tytuł Najaktywniejszego Sołtysa Gminy Gródek. 

Działalność społeczna sprawia mi ogromną radość. Praca sołtysa pozwoliła na 
poznanie mieszkańców, ich problemów i potrzeb, z którymi sama się utożsamiam. 
Pracuję nad integracją mieszkańców naszej wsi poprzez włączenie w działania lu-
dzi np.: rozbiórka ogrodzenia wokół cmentarza prawosławnego w Królowym Mo-
ście, coroczny udział w konkursie dożynkowym, organizację zabawy na „Hannę”. 
Dzięki moim prośbom i życzliwości władz gminy Gródek w Pieszczanikach zosta-
ła wyżwirowana część drogi, wymieniono tablicę ogłoszeniową, naprawiono przy-
stanki PKS, powstanie plac zabaw. 

Jako radna zamierzam zapoznać się z problemami, potrzebami, opiniami miesz-
kańców i przedstawić je na sesjach Rady Gminy celem rozwiązania.

Kandydaci do Rady Powiatu Białostockiego

Anna GRYCUK , lat 57, mgr historii

• Dyrektor Zespołu Szkół w Gródku, 
• Radna Powiatu Białostockiego II, III i IV kadencji,
• Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fi-

zycznej Powiatu Białostockiego, 
• Członek Komisji Infrastruktury Technicznej
• Bezpartyjna, mężatka, troje dorosłych dzieci.

Mój program
– dalszy rozwój infrastruktury drogowej,
– pozyskanie środków rządowych i unijnych na budowę 

nowych i modernizację istniejących dróg,
– rozwój edukacji, kultury i sportu, stwarzanie większej 

możliwości samorealizacji młodzieży, 

– pomoc młodzieży rozpoczynającej karierę zawodową i osób trwale bezrobotnych,
– wykorzystanie walorów przyrodniczych i turystycznych Powiatu Białostockiego, poprzez 

promocję ciekawych miejsc,  regionalnych zespołów i produktów, 
– poprawa bezpieczeństwa i spraw społeczno – bytowych społeczeństwa.

Szanowni Wyborcy! 
Dobiega końca trzecia kadencja podczas 

której, dzięki Państwa głosom, pełniłam funk-

cję radnej Powiatu Białostockiego. Wszyst-

kim Wyborcom dziękuję za stworzenie mi ta-

kiej szansy. Mam nadzieję, że nie zawiodłam 

pokładanych we mnie nadziei i oczekiwań. 

Był to dla mnie czas wytężonej pracy, zdoby-

wania doświadczenia, budowania zaufania i 

autorytetu, umożliwiających skuteczne dzia-

łanie nie tylko na rzecz dobra Gminy Gró-

dek, ale również Michałowo i Supraśl oraz 

całego powiatu. Dzięki dobrej współpracy ze 

Starostą Wiesławem Pusz, Zarządem i radny-

mi  Powiatu Białostockiego z jednej strony a 

Wójtem Gminy Gródek Wiesławem Kuleszą i 

radnymi gminnymi z drugiej, rozumieniu prze 

obie strony konieczności połączenia sił i środ-

ków dla realizacji celów nadrzędnych, moż-

liwe było pozyskanie środków zewnętrznych 

i  zrealizowanie tak wielu inwestycji na dro-

gach  powiatowych w Gminie Gródek. Po-

twierdziła się stara zasada: “zgoda buduje, 

niezgoda...”.

W okresie pełnienia przeze mnie funkcji 

radnej powiatu wybudowano: drogę Królo-

wy Most - Kołodno (ze środków UE z Progra-

mu PHARE, przy współfi nansowaniu gminy 

i powiatu), drogę Bobrowniki - Chomontow-

ce i Gródek - Bielewicze (współfi nansowanie 

gminy i powiatu). 

Nowe możliwości poprawy infrastruktu-

ry stworzył Narodowy Program Przebudo-

wy Dróg Lokalnych, czyli popularne “sche-

tynówki”. Dzięki wsparciu rządowemu i po-

łączenie środków powiatowych z gminnymi, 

przebudowano w naszej gminie drogi: Sofi -

pol - Załuki - Nowosiółki (2009) i Topola-

ny -Michałowo - Gródek - droga krajowa Nr 

65 (2010) .

 Za najnowszy sukces  Wójta i Rady Gminy 

Gródek, ale również Powiatu Białostockie-

go i mój osobisty, uważam przebudowę ulic  

Rzemieślniczej i  Białostockiej (2012) oraz 

A. i G. Chodkiewiczów, Szkolnej, Północnej, 

Wschodniej i części ul. Białostockiej (2014 ) 

w ramach Narodowego Programu Przebudo-

wy Dróg Lokalnych, Etap II Bezpieczeństwo 

- Dostępność - Rozwój.  Dzięki tym inwesty-

cjom zmienił się radykalnie wygląd głównych 

ulic w Gródku, ich estetyka, ale i komfort ży-

cia mieszkańców. 

Zdaję sobie sprawę, że budowa tych dróg 

nie wyczerpuje  wszystkich potrzeb i oczeki-

wań mieszkańców naszej gminy, szczególnie 

ze wschodniej jej części. Będzie na to szan-

sa już w przyszłym roku, ponieważ Rada Po-

wiatu po raz kolejny wyraziła zgodę na współ-

fi nansowanie planowanej przez gminę Gró-

dek inwestycji na drodze Zubry - Wiejki, przy 

współudziale środków rządowych. 

Jako Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury i Kultury Fizycznej Powiatu Biało-

stockiego dbałam o jakość nauczania i po-

prawę bazy dydaktycznej w szkołach powiato-

wych. W ostatnich latach zostały wyremonto-

wane  szkoły powiatowe w Michałowie, Czar-

nej Białostockiej i Łapach. W Supraślu po-

wstał Ośrodek Sportu i Rekreacji “Bukowi-

sko”.  Niestety, w związku z niżem demogra-

fi cznym i bliskością Białegostoku zabrakło 

chętnych  uczniów do nauki w Centrum Edu-

kacji w Supraślu i szkoła została zamknięta. 
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Nr 

okręgu
Granice okręgu Zgłoszeni kandydaci 

do Rady Gminy
(w kolejności alfabetycznej)

Miejsce 
głosowania

1 Gródek, ulice: Agrestowa, Cmentarna, Ja-
śminowa, Koszarowa, Malinowa, Młyno-
wa, Modrzewiowa, Ogrodowa, Porzecz-
kowa, Spółdzielcza, Wąska, Wierzbowa, 
Wschodnia, Zarzeczańska

Zofi a Borczyńska
Alina Gościk
Jarosław Kuźmicki
Barbara Niczyporuk

Zespół Szkół 
w Gródku, 
ul. Chodkiewiczów 18

2 Gródek, ulice: A. i G. Chodkiewiczów, Fa-
bryczna, Krzywa, Piaskowa, Północna

Wieczysław Gościk
Sylwester Jarocki
Włodzimierz Kardasz
Janusz Romanowicz

Zespół Szkół 
w Gródku, 
ul. Chodkiewiczów 18

3 Gródek, ulice: Południowa, Przechod-
nia

Jerzy Bura
Mirosław Szymaniuk
Wiera Tarasewicz

Zespół Szkół 
w Gródku, 
ul. Chodkiewiczów 18

4 Bielewicze, Grzybowce, Mieleszki, Mie-
leszki-Kolonia, Straszewo, Zarzeczan

Anna Gogiel
Andrzej Konończuk
Grażyna Szremeta

Zespół Szkół 
w Gródku, 
ul. Chodkiewiczów 18

5 Gródek, ulice: Białostocka, Błotna, Zam-
kowa

Grażyna Bura
Joanna Bursa
Małgorzata Popławska
Małgorzata Tryznowska
Maria Wróblewska

Gminne Centrum 
Kultury w Gródku,
ul. Chodkiewiczów 4

6 Gródek, ulice: Metropolity Bazylego Do-
roszkiewicza, Michałowska, Partyzantów, 
Polna. Gródek-Kolonia 

Włodzimierz Grycuk
Dorota Popławska
Barbara Witkowska
Adam Zacharczuk

Gminne Centrum 
Kultury w Gródku, 
ul. Chodkiewiczów 4

7 Gródek, ulice: Konstantego Kalinow-
skiego, Leśna, Łąkowa, Pogodna, Rze-
mieślnicza, Słoneczna, Sportowa, Szkol-
na, Wojska Polskiego, Zwycięstwa

Jan Pawłuszewicz
Piotr Szutkiewicz

Gminne Centrum 
Kultury w Gródku, 
ul. Chodkiewiczów 4

8 Bagno, Dzierniakowo, Józefowo, Królowe 
Stojło, Piłatowszczyzna, Słuczanka, Wali-
ły, Waliły-Dwór, Waliły-Osada, Wyżar

Iwona Kulesza
Anna Petelska
Lilia Tomaszewska

Świetlica 
w Słuczance

9 Bobrowniki, Chomontowce, Gobiaty, Ja-
ryłówka, Łużany, Narejki, Skroblaki

Krzysztof Bezubik
Grzegorz Borkowski
Walenty Citko
Adam Zastocki

BOBREX 
w Bobrownikach

10 Podozierany, Wiejk Stanisław Bielenia
Bronisław Kazberuk

Świetlica Ochotniczej 
Straży Pożarnej 
w Podozieranach

11 Mostowlany, Świsłoczany, Wierobie, Zie-
lona, Zubki, Zubry

Janusz Michał Cimochowicz
Irena Jasiukiewicz
Dariusz Protasiuk

Rolnicza Spółdzielnia 
Produkcyjna 
w Zubrach

12 Waliły-Stacja, ulice: Białostocka, Dworco-
wa, Kolejowa, Krótka, Lisia, Piękna, Rze-
mieślnicza, Sucha, Szkolna

Jerzy Gryko
Jerzy Klik
Joanna Sołowiej

Nadleśnictwo Waliły 
w Waliłach-Stacji

13 Waliły-Stacja, ulice: Grzybowa, Kręta, 
Kwiatowa, Podleśna, Sosnowa, Space-
rowa, Szosa Wschodnia, Tartaczna, Za-
ułek. Glejsk, Rud

Marek Antonowicz
Anna Kardasz
Grażyna Kubiak
Paweł Zawadzki

Nadleśnictwo Waliły 
w Waliłach-Stacji

14 Downiewo, Jakubin, Kołodno, Kozi Las, 
Królowy Most, Kuberka, Pałatki, Piesz-
czaniki, Przechody, Sofi pol, Zasady 

Ewa Stefania Bozik
Stanisław Klimuszko
Katarzyna Rogacz

Królowy Most Nr 22

15 Borki, Bobkowy Hrud, Kondycja, Nowo-
siółki, Podzałuki, Radunin, Stryjenszczy-
zna, Turowo, Załuki

Marianna Zofi a Apanowicz
Monika Ratyńska

Szkoła Podstawowa 
w Załukach

Głosowanie odbywać się będzie w lokalu obwodowej komisji wyborczej 16 listopada 2014 r. w godzinach: 7°° - 21°°

Wybory 2014

Praca radnego powiatu polega także na po-

dejmowaniu wielu ważnych i społecznie po-

trzebnych decyzji  i uchwał dotyczących in-

nych dziedzin: domów pomocy społecznej, do-

mów dziecka, szpitala w Łapach, oraz róż-

nych wydziałów starostwa, np. Spraw Spo-

łecznych, Powiatowego Centrum Pomocy Ro-

dzinie, Komunikacji, Architektury, Geodezji i 

Katastru i innych.  W Radzie Powiatu ściera-

ją się interesy i potrzeby 15 gmin i wszystkich 

instytucji powiatowych. Aby osiągnąć swoje 

cele i uzyskać wsparcie fi nansowe dla inwe-

stycji w swojej gminie, każdy radny musi na-

uczyć się trudnej sztuki empatii, kompromisu 

i współdziałania. 

Tym bardziej osiągnięte sukcesy są powo-

dem nie tylko do satysfakcji, ale i zachętą do 

dalszego działania. Dlatego zdecydowałam 

się po raz kolejny poddać ocenie wyborców 

i kandydować do Rady Powiatu z listy Plat-

formy Obywatelskiej, z którą współpracuję od 

ośmiu lat.  Dziękując za dotychczasowe po-

parcie, apeluję o masowy udział w wyborach 

samorządowych. Są one bardzo ważne, decy-

dujemy w nich o tym kto będzie nas reprezen-

tował i podejmował ważne społecznie decy-

zje, realizował nasze oczekiwania. 

Okręg wyborczy Nr 1, z którego startuję, 

tworzą trzy gminy: Gródek, Michałowo i Su-

praśl. Niestety w naszej gminie mieszka naj-

mniej mieszkańców i przy niskiej frekwencji 

wyborczej i dużym rozproszeniu głosów gro-

zi nam że nie uda się wybrać swojego przed-

stawiciela do Rady Powiatu Białostockiego. 

Nie pozwólmy, aby o naszych sprawach de-

cydowali inni! 

Liczę na państwa obecność i głosy w dniu 

16 listopada 2014r.!  

Anna Grycuk
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Czym się zajmujesz?
– Od 8 lat prowadzę jako właściciel Agencję 

PKO Banku Polskiego w Michałowie. Wielu 
mieszkańców gminy Gródek to moi klienci. 

Jakie masz wykształcenie?
– Ukończyłem nauki polityczne na Uniwersyte-

cie Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy, specja-
lizacja: samorząd regionalny. Mam 32 lata.

Dlaczego chcesz zostać radnym powiatowym 
reprezentującym gminy Gródek, Supraśl i Micha-
łowo?

– Chcę podnieść jakość życia publicznego na 
szczeblu lokalnym. Widzę duży, niewykorzysty-
wany potencjał współpracy pomiędzy gminami 
Michałowo i Gródek. Uważam, że szkoła średnia 
w Michałowie może się utrzymać tylko w przy-
padku korzystania z niej uczniów z gminy Gró-
dek; widzę w tym temacie obustronną korzyść. Do-
strzegam potrzebę remontu dróg łączących nasze 
gminy, jak np. droga do Podozieran. Więcej na te-
mat moich poglądów i pomysłów przeczytacie na 
moim blogu: gresrafal.blogspot.com

Chcę, aby nasze gminy ze sobą współpracowały
Rozmowa z Rafałem Greś, wydawcą „Głosu Michałowa”, kandydatem do Rady Powiatu, 

startującym z 3. pozycji na liście „Naszego Podlasia”

Szanowni Państwo!
Mam 61 lat, pracuję w Biurze Powiatowym Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rol-

nictwa w Białymstoku jako główny specjalista (w latach 2002-2006 byłem kierownikiem). 
W rodzinnej Nowej Woli w gm. Michałowo mieszkam i prowadzę gospodarstwo rolne.

Ukończyłem Szkołę Główną Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie, studia podyplomo-
we z zakresu zarządzania kadrami w administracji publicznej na WSAP w Białymstoku oraz 
z zakresu prawa samorządu europejskiego w Polskiej Akademii Nauk w Warszawie. 

W 1991 roku zostałem wybrany na stanowisko Wójta Gminy Gródek, które pełniłem 
przez trzy kolejne kadencje. 

Jestem żonaty, mam dwoje dzieci i dwóch wnuków.
Za najważniejsze zadania w nadchodzącej kadencji dla Radnego do Rady Powia-

tu uważam:
1. Działania na rzecz poprawy nawierzchni dróg powiatowych.
2. Działania z zakresu edukacji publicznej (w tym wspieranie ponadgimnazjalnego ze-

społu szkół w Michałowie).
5. Wspieranie i podejmowanie inicjatyw na rzecz zachowania różnorodności wyznanio-

wej i kulturowej mieszkańców Powiatu Białostockiego.
Stały kontakt z mieszkańcami i samorządami gmin, Gródek, Michałowo i Supraśl będą 

uzupełniały mój program wyborczy o zadania, które przyniesie codzienne życie w okre-
sie trwania kadencji.

Zachęcam wszystkich mieszkańców do udziału w wyborach - jest to nasz obywatel-
ski obowiązek. Tym, którzy zechcą oddać głos na moją skromną osobę serdecznie dzię-
kuję.

Z wyrazami szacunku
Eugeniusz Siemieniuk

Eugeniusz 
SIEMIENIUK

Kandydat Forum Mniejszości Podlasia 
do Rady Powiatu Białostockiego, 

nr 4 na liście Platformy Obywatelskiej

Okręg nr 1
Gminy Gródek, Michałowo, Supraśl

Mirosław GRYKO

Powiat i gmina
– wspólna sprawa

Mirosław GRYKO, lat 57, 
zam. w Gródku, żonaty, dwo-
je dzieci

Absolwent Wyższej Szkoły 
Finansów i Zarządzania w Bia-
łymstoku. 

Od 20 lat kierownik Komu-
nalnego Zakładu Budżetowe-
go w Gródku.

Umie słuchać ludzi.

Gródek ● Michałowo ● Supraśl
Wspólne potrzeby – równe szanse w Radzie Powiatu

Jako radny powiatowy będę:

� dążyć do efektywnej współpracy samorządu, administracji 
publicznej, organizacji pozarządowych, rolników 
i przedsiębiorców dla podniesienia jakości życia oraz nadania 
nowych impulsów rozwoju naszych terenów,

� wspierać rozwój infrastruktury drogowej i kolejowej  poprzez 
efektywne i racjonalne wykorzystanie funduszy europejskich 
oraz środków z budżetu państwa i powiatu,

� zabiegać o rozwój wsi i turystyki,

� dbać o środowisko naturalne

� troszczyć się o wielokulturowe bogactwo naszych gmin

Mirosław Gryko
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„A” to cacy,
„B” to bee...

Pisanie felietonów bywa powodem do narobienia sobie wrogów, 
jest sposobem poruszania, wyjaśnienia i komentowania spraw waż-
nych, raczej niemiłych, nękających lokalną społeczność. Ostat-
ni mój felieton ukazał się w 2010 r. w lipcowym numerze „WG-
-HN” i dotyczył zbliżających się wyborów samorządowych. Cie-
kaw jestem, czy historia się powtórzy. Ten felieton dotyczy rów-
nież wyborów.

Uzgodniliśmy z red. Jerzym Chmielewskim, iż nie będę w nim 
poruszał spraw osobistych. Ja słowa dotrzymuję, zawsze gram w 
otwarte karty. Polityka dotyczy nas wszystkich, również tych, któ-
rzy tego nie pragną. Można ja porównać do ruchu drogowego. Waż-
niejsi siedzą za kierownicą, mniej ważni chodzą pieszo. Dobrze, 
gdy za kierownicą siedzi mądry i przestrzegający przepisów kie-
rowca. Gorzej, gdy samochodem kieruje bufon, który uważa, że 
przepisy go nie dotyczą. Cóż wtedy może zrobić pieszy? Uciekać, 
ewentualnie pokazać takiemu kierowcy środkowy palec.

Przechodzimy do wyborów. W „Kurierze Porannym” z 22 sierp-
nia br. wyczytałem, że wójt Wiesław Kulesza po raz kolejny bę-
dzie walczył o najważniejszy stołek w gminie Gródek, bo popro-
sili go o to mieszkańcy. Mnie o napisanie tego felietonu poprosili 
znajomi, też mieszkańcy Gródka. W krótkim wywiadzie dla  „Ku-

riera Porannego” wójt Kulesza oświadczył: „...Nie bez znacze-

nia jest też moje doświadczenie w pozyskiwaniu środków ze-
wnetrznych na realizacje inwestycji gminnych. Pragnę przypo-
mnieć, ze pani Dorota Bójko, jako pracownica Urzędu Gminy w 
Gródku jako jedyna z województwa podlaskiego została w 2009 
r. wyróżniona przez ministra rozwoju regionalnego za umiejętno-
ści w pisaniu projektów dofi nansowanych ze środków zewnetrz-
nych. Nasza gmina uzyskała to co uzyskała to w dużej mierze tak-
że jej zasługa.

W „WG-HN” z czerwca br. wójt Kulesza podkreśla, że w latach 
2003-2013 w gminie Gródek zrealizowano 28 projektów na kwotę 
10868814,94 zł. W tej kwocie 7030233,01 zł stanowi dofi nanso-
wanie z funduszy europejskich. Z prostego rachunku wynika, że 
gmina, czyli mieszkańcy dołożyli do tych inwestycji 3838581,93 
zł. Tych danych kwestionować nie sposób. Sukces jest sukcesem. 
Ale, jeżeli powiedziało się „a”, to trzeba powiedzieć też i „b”. Dzię-
ki wieloletnim „niefrasobliwym” działaniom władz gminnych w 
przeciągu tylko jednego roku (okres grzewczy 2013-2014) wszyscy 
utraciliśmy zamówienie o wartości 710 tys. zł. Nie biorąc pod uwa-
gę infl acji na przestrzeni lat 2013-2023 będzie to 7100000 zł. Po-
wodem jest rezygnacja Spółdzielni Mieszkaniowej w Michałowie z 
usług centralnego ogrzewania i podgrzewania wody, świadczonych 
do 2013 r. przez Komunalny Zakład Budżetowy mieszkańcom blo-
ków spółdzielczych i bloku komunalnego przy ul. Przechodniej 3. 
Kuriozalnym jest fakt, iz do tej pory ofi cjalnie nie zauważyły tego 
władze ustawodawcze i wykonawcze w naszej gminie.

Właściwie po raz pierwszy od wielu lat w gminie Gródek będzie-
my mieli wybory. Do tej pory chodziliśmy na głosowania. Proszę 
czytelników o skorzystanie z tej mozliwości, abyśmy potem na ła-
weczkach, przed sklepem, nie biadolili nad swoim losem i nie wy-
lewali żalu do innych.

JAN GRYCUK ▲

Felieton dygresyjny

Nieznany opis zdarzeń 
tuż przed zbrodnią

15 września po ciężkiej chorobie zmarł 
mój mąż Mikołaj Gorbacz, rocznik 
1932. Z wielką uwagą i powagą czytał 
„Wiadomości Gródeckie”, szczególnie 
artykuły red. Jerzego Chmielewskie-
go oraz wiersze Niny Cywoniuk, która 
odeszła rok temu.

Gródek dla mego męża był bliski, miał tam 
rodzinę. Interesował się historią ziemi gró-
deckiej. Rok temu obchodzono smutną 70. 
rocznicę zagłady wsi Popówka. Na mogile 
na cmentarzu prawosławnym w Królowym 
Moście, w której spoczywają rozstrzelani 
3 lipca 1943 r. jej mieszkańcy, stanął odno-
wiony pomnik. Powstał też fi lm, przy udzia-

le gródeckiej młodzieży, ze wspomnieniami 
o tej straszliwej tragedii. Red. Jerzy Chmie-
lewski napisał o tym obszerny artykuł histo-
ryczny. Męża cieszyło, że mimo upływu wie-
lu lat od tej okrutnej zbrodni pamięć o niej w 
gminie Gródek się nie zatarła. Pragnął jesz-
cze podać do publicznej wiadomości niezna-
ny dotąd opis, jak zaczęła się akcja wojsko-
wa Niemców, która zakończyła się tak krwa-
wą zbrodnią. Tłumaczyć to może też wyjąt-
kowo okrutne potraktowanie przez oprawców 
mieszkańców niewielkiej podleśnej osady tyl-
ko za to, że dawali chleb stacjonującym w po-
bliżu partyzantom.

Mąż nie zdążył opowiedzieć tego w gródec-
kiej gazecie, zatem ja to teraz czynię. Otóż 
po wojnie utrzymywaliśmy kontakt z Hertą 
Szach z domu Rychter. Była ona mieszkanką 

Michałowa, wyznania ewangelickiego, której 
Hitler w styczniu 1940 r. nakazał, jak wszyst-
kim Niemcom mieszkającym w Polsce, prze-
nieść się w głąb Rzeszy. Była synową Anny i 
Aleksego Szachów. Aleksy Szach do wybu-
chu wojny pełnił posługę dyrygenta chóru w 
cerkwi prawosławnej w Michałowie. Po wej-
ściu sowietów we wrześniu 1939 r. uczęsz-
czanie na nabożeństwa w cerkwi było nie-
mile widziane. Świątynia, w której batiuszką 
był zięć Szachów, ożeniony z ich córka Ziną, 
stała wtedy pusta. To były ciężkie czasy, ro-
dzina duchownego żyła tylko z niewielkiego 
gospodarstwa rolnego przy parafi i. 

W czerwcu 1941 r. po zajęciu naszych tere-
nów przez hitlerowców Aleksego Szacha po-
wołano na tłumacza w biurze amst komisa-
rza w Michałowie. W kolejnych miesiącach 
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Gazetę można kupić w Gminnym Centrum Kultury, na stacji paliw Pronar i w sklepach na te-
renie gminy. 
Materiały, listy, uwagi, ogłoszenia i reklamy przyjmuje Gminne Centrum Kultury i sekreta-
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Numer złożono 14.10.2014. Wydrukowano w drukarni ARES w Białymstoku.

Pamięć, porady

▼ Krajobraz powyborczy.
▼ Kalendarz na 2015 r.

W następnym numerze 

▼ TAPICERSTWO. RENOWACJA 
MEBLI. Piotr Sokołowski, Załuki 

44, tel. (085) 7184 412.
▼ SPRZEDAM dom letniskowy w Po-

dozieranach. Tel 603 656 734.

REKLAMA, OGŁOSZENIA

Porady prawne
Około roku temu sprzedałem samochód, 

którego nie wyrejestrowałem. Następny wła-
ściciel sprzedał go po pół roku. W momencie, 
gdy kolejny nabywca chciał auto zarejestro-
wać, okazało się, że jest zajęte przez komor-
nika. Nie było zajęte, gdy ja je sprzedawałem. 
Co w tej sytuacji mogę zrobić?

Na podstawie art.78 Prawa o ruchu dro-
gowym, w chwili przeniesienia na inną oso-
bę własności pojazdu zarejestrowanego, do-
tychczasowy właściciel przekazuje następ-
nemu dowód rejestracyjny i kartę pojazdu. 
Jest obowiązek poinformowania starostwa 
o: nabyciu lub zbyciu pojazdu, zmianie sta-
nu skutkującej zmianie danych w dowodzie 
rejestracyjnym. Jednak niedokonanie którejś 
z tych czynności nie wpływa na prawo wła-

sności auta, oznacza to, że fakt sprzedaży 
jest skuteczny. 

W tym wypadku, jeżeli pojazd został zajęty 
w ramach cudzego długu, Pan nie powinien 
być tym obciążony. Jeśli zaś Pan jest dłużni-
kiem, obecny nabywca pojazdu winien się 
zwrócić o zwolnienie go spod egzekucji. Je-
żeli komornik się z tego nie wywiąże, nale-
żałoby skierować do sądu powództwo prze-
ciwegzekucyjne.               PAWEŁ ZAWADZKI

(Opiekę w ramach pro bo-
no sprawuje mec. Jacek Klimo-
wicz z Kancelarii Radców Praw-
nych Klimowicz Łempicki spółki 
partnerskiej) Masz pytanie? Napisz:

 zawadzkip11@wp.pl

Niemcy zamordowali wielu okolicznych 
mieszkańców, w tym batiuszkę – zięcia Sza-
chów. Aleksego Szacha po tym strasznym wy-
darzeniu w jego rodzinie przeniesiono na tłu-
macza języka niemieckiego do Gródka. Wy-
jechał z Michałowa z żoną i malutką wnucz-
ką – sierotą po zięciu i córce, którą Niemcy 
wywieźli na przymusowe roboty.

Herta Szach odwiedziła swych teściów 
w Gródku podczas urlopu na początku lip-
ca 1943 r. Przyjechała z Rzeszy pociągiem 
wraz z synkiem Willim, wysiedli w Waliłach-
-Stacji. Co widziała i usłyszała w Gródku, po 
latach ze szczegółami opowiadała nam, gdy 
przyjeżdżała do nas do Michałowa.

Będąc u teściów na początku lipca 1943 r. 
została zaproszona na urodziny (Geburtstag) 
znajomego ofi cera stacjonującej w Gródku 
żandarmerii. Był bardzo ciepły letni wie-
czór. W przyjęciu uczestniczyło dużo gości, 
w tym przedstawiciele niemieckiej admini-
stracji z Białegostoku. Panował wspaniały na-
strój – przy suto zastawionym i zakrapianym 
stole śpiewano, tańczono, grała orkiestra. W 
pewnym momencie prawie wszyscy goście 
wyszli na zewnątrz na papierosa. Teren był 
dobrze oświetlony. Wnet spokój i ciszę roz-
darł tętent pędzącego po bruku białego konia. 
Zatrzymał się przy parkanie. Siedział na nim 
na oklep mężczyzna z rozczochraną czupry-
ną, bez koszuli, boso,  w białych spodniach 
lub kalesonach. Krzyczał: „Partyzantka so-
wiecka odpoczywa w Popówce, melduję to 
żandarmerii i amst-komisarzowi!”. Mężczy-
zna, jak opowiadała to nam pani Herta, roz-
mawiał w języku „podobnym do rosyjskie-
go”. Został wylegitymowany, miał przy so-
bie kenkartę. 

Zrobiło się wielkie zamieszanie. Zakłócony 
został tak piękny bal... Obecne na nim wła-

dze zwierzchnie z Białegostoku zarządziły na-
tychmiastową akcję. Młodzi, dobrze już pod-
pici, żandarmi z nieskrywaną niechęcią za-
częli przygotowywać się do wyjazdu w te-
ren. Cóż, rozkaz to rozkaz.

Pani Herta wczesnym rankiem odjechała 
pociągiem z Walił do domu. O tym, jak wiel-
ka tragedia spotkała prostych mieszkańców 
wsi Popówka, dowiedziała się już później. 

Czy ten donosiciel mógł spokojnie żyć, po 
tym co się stało? Szkoda, że nie znamy jego 
nazwiska. Pani Herta może więcej szczegó-
łów by opowiedziała, ale już nie żyje.

Módlmy się, aby nigdy więcej nie było woj-
ny i nie ginęli niewinni ludzie. Młode poko-
lenie niech żyje beztrosko i nie wie, co to 
zbrodnie!

NINA GORBACZ ▲

Zachowały się informacje, że w mogile zamordo-
wanych mieszkańców Popówki spoczywają też inne 
osoby, zastrzelone w tym czasie przez hitlerowców. 
Wśród nich, jak twierdzi rodzina z ul. Michałowskiej 
w Gródku, Konstanty Zawadzki, rozstrzelany tydzień 
wcześniej. Poszukujemy świadków lub dokumentów, 
aby móc to potwierdzić, by to nazwisko dopisać na po-
mniku (lub oddzielnej tabliczce) na cmentarzu w Kró-
lowym Moście.

W tym pożydowskim budynku w centrum Gródka, będącym obecnie własnością prywatną, 

podczas wojny mieścił się posterunek żandarmerii niemieckiej. Czy tu rozegrała się scena 

opisana w artykule?
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Zaproszenie

Drodzy Mieszkańcy Ziemi Gródeckiej
„Często przechodzimy obok różnych miejsc, nie zwracając na 
nie specjalnej uwagi. Bo ileż razy można przyglądać się temu 
samemu drzewu, domowi, ulicy, ludziom… Żyjemy w otoczeniu 
rzeczy niezauważalnych, tak zwyczajnych i naturalnych w swojej 
codzienności, że ich w ogóle nie dostrzegamy. Wystarczy jednak, 
że wyjedziemy gdzieś z tego miejsca, zostawimy je dzień, dwa al-
bo dłużej, a po powrocie zaczynamy wszystko obserwować tak, 
jakby świat powstał na nowo. A gdy minie kilka lat, co wtedy? A lat 
kilkadziesiąt…?‘’ – napisał  w 2011 roku Jerzy Sulżyk na wstąpię do 
albumu „Gródek w starej fotografi i”. 
Obecnie mijają trzy lata, a Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Gródeck-
iej kończy pracę nad drugim – uaktualnionym – wydaniem albumu. 
Na fotografi ach widnieje nie tylko miniony „utracony Gródek”, ale 
też pojawiają się miejsca, które być może codziennie odwiedzamy. 

Tegoroczny obóz sportowo-rekreacyjny dla dzieci i młodzieży gródec-
kiej z Zespołu Szkół odbył się w Żelistrzewie w gminie Puck, w wojewódz-
twie Pomorskim. W nadmorskim ośrodku piłkarskim „Olimp” trenowało 
15 chłopców z rocznika 2002-2003, którzy w tym roku wstąpili w szeregi 
klubu „Gryf Gródek”. Podczas tygodniowego pobytu (22.08-29.08.2014) 
zawodnicy mieli sposobność wzięcia czynnego udziału w dwunastu jed-
nostkach treningowych i rozegrania dwóch meczy kontrolnych z zespo-
łami: Legionowi Legionowo i KS Korona Żelistrzewo.

Warto również nadmienić, iż warunki do prowadzenia zajęć sportowych 
były bardzo dobre. Mieliśmy okazję skorzystania nie tylko ze wspaniałe-
go klimatu, ale również z trzech boisk z naturalną trawą, profesjonalnie 
przygotowanych do tego typu zajęć. Stała liczba zawodników jak i rów-
nież warunki panujące w Żelistrzewie przyczyniły się do efektywności 
ćwiczeń. Nasi piłkarze nie tylko ciężko pracowali, ale również aktywnie 
spędzali czas wolny nad morzem, Zatoką Pucką, a także wspólnie ba-
wili się w wesołym miasteczku we Władysławowie.

Pobyt na obozie to nie tylko podniesienie poziomu sportowego, czy 
aktywny wypoczynek, ale także czas na przeżycie wielu interesujących 
przygód. Można do nich zliczyć między innymi atrakcyjny rejs statkiem 
po Bałtyku, a także zwiedzanie  XVII-wiecznego pałacu Jana III Sobie-
skiego w Rzucewie. Podsumowując, obóz sportowy w Żelistrzewie miał 

wiele walorów, które pozytywnie wpłynęły na naszych zawodników i po-
zwoliły dobrze zintegrować drużynę, nauczyły chłopców współpracy, za-
radności, samodzielności, koleżeństwa, wytrwałości, odporności i har-
tu ducha. A te wszystkie cechy w przyszłości zaowocują zwycięstwem 
w niejednym rozegranym meczu.

Drużyna młodzików na początku wyjazdu otrzymała stroje piłkar-
skie, dzięki wspaniałomyślności naszego wójta Wiesława Kuleszy, za 
co pragniemy serdecznie podziękować. Obóz nie byłby tak atrakcyjny 
bez wsparcia fi nansowego ze strony Gminy Gródek i wszystkich hoj-
nych sponsorów. W tym miejscu w szczególności dziękujemy: Artur Łu-
kaszewicz „Lewiatan”, Grzegorz Choruży „KOSMA”, Piotr Szutkiewicz 
„Format”, Jarosław Grochowski „Forest”, Roman Kardasz „Daria”, Miko-
łaj Kardasz „Sklep przemysłowy”, Anna Patelska „Sklep spożywczy”, Jo-
anna Sacharczuk „Apteka Omega”, Wiesław Dzitkowski , Piotr Klebus. 
Podziękowania należą się również zawsze szczerze zaangażowanemu 
w życie drużyny kierownikowi Gryfa Gródek, Jerzemu Rożko.

W obozie brali udział: Michał Giegiel, Dawid Bołtuć, Grzegorz Kozłow-
ski, Patryk Puchalski , Kamil Kondrusik, Sebastian Radel, Dawid Antoń-
czyk, Michał Szutkiewicz, Wojciech Popławski, Krystian Szapiel, Ku-
ba Wawreniuk, Jacek Latos, Piotr Mielesza, Damian Gabiec, Aleksan-
der Bura. (mj)

Pierwsza publikacja okazała się rozległą  panoramą wielkiej rodz-
iny mieszkańców naszego regionu. Stała się okazją do spotkań 
przywołujących wspomnienia, przypominających chwile radości a 
czasami smutku, spowodowała, że zdarzenia, które minęły odżyły na 
nowo. Dzięki staraniom p. Elżbiety Greś, której przygoda ze starymi 
fotografi ami trwa do dziś, próbujemy uzupełniać luki, niedokładności, 
pomyłki. 
Pragnę w tym miejscu  serdecznie podziękować Wszystkim ofi aro-
dawcom i osobom współpracującym przy tworzeniu kolejnego al-
bumu.
6 grudnia 2014 roku w Gminnym Centrum Kultury w Gródku o 
godzinie 17.00 odbędzie się uroczysta prezentacja nowego albu-
mu „Gródek w starej fotografi i – wydanie uzupełnione”, na którą już 
dziś wszystkich Państwa zapraszam.

Barbara Niczyporuk 
Przewodnicząca TPZG


